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Αθήνα, σήµερα στις 11 Ιουλίου 2011, ηµέρα Δευτέρα και ώρα
18.02’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ιωάννη  Πλακιω-
τάκη, Βουλευτή Λασιθίου τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι υπάλληλοι του Γενικού Καταστήµατος
Κράτησης Θεσσαλονίκης αιτούνται την απαλλαγή τους από την
πληρωµή των διοδίων στα Μάλγαρα, λόγω συχνής µετακίνησης
για υπηρεσιακούς λόγους.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Φαρµακευτικός Σύλλογος
Αχαΐας  αιτείται την εξόφληση συνταγών Μαρτίου και Απριλίου
του 2011 από το ΤΑΥΤΕΚΩ.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Σωµα-
τείων Εθνικού Ιδρύµατος Νεότητας  εκφράζει τις θέσεις της για
το ενδεχόµενο κατάργησης του Εθνικού Ιδρύµατος Νεότητας.

4) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εκτελεστική Επιτροπή
της ΠΟΕ -ΟΤΑ αιτείται την αποτροπή των προσλήψεων µε ελα-
στικές µορφές εργασίας, στο πλαίσιο του Προγράµµατος «Κοι-
νωφελούς Εργασίας» το οποίο προωθείται από τους αρµόδιους
φορείς.

5) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Καλαµάτας  κατα-
θέτει τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο δήµος µε το νέο Γενικό
Πολεοδοµικό Σχέδιο Καλαµάτας. 

6) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ  ΚΟΥΒΕ-
ΛΗΣ  κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Σωµατείων Εθνικού Ιδρύµατος Νεότητας αιτείται την αρωγή του
Υπουργείου Παιδείας για την επίλυση των σοβαρών προβληµά-
των που αντιµετωπίζουν.

7) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Ηλίας Μαυροειδάκος, Γραµµατέας
ΠΑΣΟΚ Γερµανίας αιτείται την επίλυση του προβλήµατος που
έχει προκύψει από την µη πληρωµή για πέντε µήνες και πλέον
των υπαλλήλων των γραφείων του ΕΟΤ στη Γερµανία. 

8) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Στεργιόπουλος Αθανάσιος
αιτείται να διευκρινιστεί αν η κόρη του µπορεί να ενταχθεί  στην
ειδική κατηγορία για διεκδίκηση θέσης πολυτέκνων κατά την
υποβολή του ηλεκτρονικού µηχανογραφικού της δελτίου, για ει-
σαγωγή στην τριτοβάθµια εκπαίδευση.

9) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο γραµµατέας του Τοµέα Απόδηµου Ελ-
ληνισµού του ΠΑΣΟΚ αιτείται να εκπίπτει η δαπάνη της επι-
σκευής των κατοικιών  των οµογενών και  αποδήµων Ελλήνων
από τη φορολογία µε στόχο την πάταξη της φοροδιαφυγής.

10) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η κ. Αγγελική Σκοτίδα  ζητά την επανεξέ-
ταση του θέµατος των µετεγγραφών για τους τρίτεκνους και πο-
λύτεκνους ανάλογα µε τα εισοδηµατικά τους κριτήρια.

11) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Κέντρο Ελληνικού Πολιτισµού Σουη-
δίας  αιτείται τη διάσωση και τη διατήρησή του.

12) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ιερά Επαρχιακή Σύνοδος της Εκκλησίας
Κρήτης  ζητά την συνέχιση της λειτουργίας της Ανωτάτης Εκ-
κλησιαστικής Ακαδηµίας Κρήτης. 

13) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ  ΓΕΩΡ-
ΓΙΑΔΗΣ και Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  η Ένωση Ξενοδόχων Αθηνών - Αττικής
καταθέτει προτάσεις αναφορικά µε συγκεκριµένα µέτρα ελά-
φρυνσης για τα ξενοδοχεία των Αθηνών και ζητά στήριξη ώστε
η Αθήνα να γίνει τουριστικός προορισµός. 

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλό-
γων Νοµού Ηρακλείου Κρήτης αιτείται αποζηµίωσης των
αµπελουργών του Νοµού Ηρακλείου, λόγω καταστροφής της πα-
ραγωγής από περονόσπορο.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΟΓ’

Δευτέρα 11 Ιουλίου 2011



15) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλο-
γος Εργαζοµένων ΟΤΕ καταθέτει τα προβλήµατα που αντιµετω-
πίζει ο οργανισµός και ζητά την επίλυσή τους. 

16) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μώλου - Αγίου Κων-
σταντίνου Νοµού Φθιώτιδας αιτείται την παραµονή υπηρεσιακού
οχήµατος στη διάθεση του δήµου µέχρις ότου προβεί στην
αγορά άλλου, προκειµένου να µη διαταραχθεί η λειτουργία του
Προγράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι».

17) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Πληροφορι-
κών Ελλάδας καταθέτει το πρόβληµα µοριοδότησης που
αντιµετωπίζουν οι πτυχιούχοι Πληροφορικής κλάδων ΠΕ19 και
ΠΕ 20 και ζητά την επίλυσή του. 

18) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Πληροφορι-
κών Ελλάδας  διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση της ανακοί-
νωσης των οριστικών αποτελεσµάτων εισαγωγής των αποφοίτων
γενικών λυκείων και ΕΠΑΛ στην τριτοβάθµια εκπαίδευση. 

19) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Ελλήνων Χηµικών  αιτείται
την κατάργηση της χρήσης δακρυγόνων και άλλων χηµικών ου-
σιών για την καταστολή πλήθους από τις δυνάµεις ασφαλείας.

20) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Αµαλία Σταθάκη
εκφράζει την αντίθεσή της για την κατάργηση διανοµής κατά το
ήµισυ διδακτικών συγγραµµάτων. 

21) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην µεί-
ωση της σύνταξης των ναυτικών κατά 6%, καθώς και σε άλλα θέ-
µατα που αφορούν στη ναυτιλία.

22) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπον-
δία Συλλόγων Διδακτικού και Ερευνητικού Προσωπικού  ζητά
ελαστικότητα του χρόνου  µεταρρύθµισης για το προσχέδιο
νόµου «Οργάνωση Ανώτατης Εκπαίδευσης, Ανεξάρτητη Αρχή για
τη Διασφάλιση και Πιστοποίηση της Ποιότητας στην Ανώτατη Εκ-
παίδευση».  

23) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Δωδώνης Νοµού

Ιωαννίνων  καταθέτει τις προτάσεις του για την αναδιάταξη των
µονάδων υγείας στο δήµο του.

24) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπον-
δία Σωµατείων Εθνικού Ιδρύµατος Νεότητας  ζητεί τη συνέχιση
της λειτουργίας του Εθνικού Ιδρύµατος Νεότητας  και καταθέτει
προτάσεις σχετικά µε την εύρυθµη λειτουργία του. 

25) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο
Ιδιοκτητών ΤΑΧΙ Καλαµάτας  εκφράζει την αντίθεσή του σχετικά
µε την απελευθέρωση του αριθµού αδειών των επιβατικών δη-
µόσιας χρήσης. 

26) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια
Οµοσπονδία Ταξί και Αγοραίων  εκφράζει την αντίθεσή της µε
την απελευθέρωση του αριθµού των αδειών επιβατικών δηµό-
σιας χρήσης. 

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Δηµήτρης Καλόγερος, υπάλ-
ληλος Γενικής Τράπεζας εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την
άνιση µεταχείριση ασφαλισµένων εργαζόµενων σε τράπεζες.

28) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επί-
λυση του ζητήµατος της βαθµολογικής εξέλιξης των εθελοντών
µακράς θητείας στις ένοπλες δυνάµεις.

29) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γιάννης Δή-
µιζας  καταθέτει το πρόβληµα που αντιµετωπίζει σχετικά µε τη
µη πραγµατοποίηση συµβολαιογραφικών πράξεων στις περιοχές
πέραν των σαράντα χιλιοµέτρων από την Καλαµάτα.  

30) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Προϊστάµενος των Γραφείων
της Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης Ζακύνθου  αιτείται να ξεκινή-
σει το έργο της αναβάθµισης των κτηρίων Επαγγελµατικής Εκ-
παίδευσης Ζακύνθου.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 16833/24-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1091534
ΕΞ 20113759/28-6-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:

13602 �       ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13604 �       ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 17063/30-05-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 62223/

ΙΗ/28-06-2011 έγγραφο  από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 17379/02-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 63884/ΙΗ/28-

06-2011  έγγραφο από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

13606 �       ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 17546/07-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κουράκη Αναστάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/13467/

28-06-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη
η ακόλουθη απάντηση:

13608 �       ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στην µε αριθµό 17584/07-06-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανάσιου και Γεωργιάδη Σπυρίδωνος – Αδώνι-
δος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/13469/28-06-2011 έγγραφο

από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάν-
τηση:

13610 �       ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6. Στην µε αριθµό 17674/08-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Τσούρα Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/207/28-06-

2011 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη  η ακό-
λουθη απάντηση:

13612 �       ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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13614 �       ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



7. Στην µε αριθµό 17753/09-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/

13488/28-06-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 17921/10-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κωνσταντινίδη Ευσταθίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 67242/IH/

28-06-2011 έγγραφο  από την Υφυπουργό Παιδείας, Διά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

13616 �       ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι,  πριν προχωρήσουµε στη διαδικασία, θα µου επιτρέ-
ψετε να σας διαβάσω το συλλυπητήριο µήνυµα του Προέδρου
της Βουλής προς τον Πρόεδρο της Βουλής των Αντιπροσώπων
της Κύπρου, κ. Γιαννάκη Οµήρου. 

«Αξιότιµε, κύριε Πρόεδρε, πληροφορηθείς το τραγικό δυστύ-
χηµα στη ναυτική βάση της µεγαλονήσου και διερµηνεύοντας
ολόκληρα τα αισθήµατα της Βουλής των Ελλήνων, εκφράζω τη
βαθύτατη οδύνη µου για την αναπάντεχη απώλεια της ζωής πλεί-
στων συνανθρώπων µας. Η τραγωδία που είχε και πλέον τραυ-
µατίες και υλικές ζηµιές αποτελεί ένα ακόµα πλήγµα σε σειρά
καταστροφών της χώρας.

Η Βουλή των Ελλήνων, συµµετέχοντας ολόψυχα στο βαθύ πέν-
θος του κυπριακού λαού εκφράζει τα θερµά συλλυπητήρια του
ελληνικού λαού στις οικογένειες των θυµάτων και εύχεται ταχεία
ανάρρωση στους τραυµατίες.

Με εκτίµηση,
Φίλιππος Πετσάλνικος»
Πιστεύω ότι το τηλεγράφηµα του Προέδρου εκφράζει οµό-

ψυχα τη Βουλή. Να ευχηθούµε στην κυπριακή κυβέρνηση και τον
κυπριακό λαό, όσο το δυνατόν συντοµότερα να αντιµετωπίσουν
τις συνέπειες της σηµερινής µεγάλης τραγωδίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο των αναφορών και ερωτήσεων της Τρίτης
12ης Ιουλίου 2011.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5   του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 16771/790/24-5-2011 ερώτηση και αίτηση κα-
τάθεσης εγγράφων του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστι-

κού Κινήµατος κ. Κων/νου Καρτάλη προς τον Υπουργό Πολιτι-
σµού και Τουρισµού, σχετικά µε τη ακολουθούµενη πολιτική για
την ενίσχυση των εδρών νεοελληνικών σπουδών στο εξωτερικό.

2. Η µε αριθµό 17058/27-5-2011 ερώτηση του Βουλευτή
της  Νέας Δηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
απλοποίηση των διαδικασιών αδειοδότησης παραληπτηρίων γά-
λακτος των µικρών κτηνοτροφικών συνεταιρισµών.

3. Η µε αριθµό 17601/7-6-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.   Ιωάννη Πρωτούλη  προς
την Υπουργό Παιδείας Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε την κατάργηση της επιλογής δεύτερης ξένης γλώσ-
σας στα δηµοτικά σχολεία από τη σχολική χρονιά 2011-2012.

4. Η µε αριθµό 10652/8-2-2011 ερώτηση του  ΣΤ� Αντιπρο-
έδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την πρόσληψη νοσηλευτών
στο «Τζάνειο» Νοσοκοµείο Πειραιά. 

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5   του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 11699/546/21-2-2011 ερώτηση και αίτηση κα-
τάθεσης εγγράφων του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθα-
νασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού,
σχετικά µε την κατασκευή του νέου Αρχαιολογικού Μουσείου της
Σπάρτης.

2. Η µε αριθµό 17362/2-6-2011 ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε το πάγωµα των χρεών µέχρι την καταβολή της σύν-
ταξης, σε αυτούς που πρόκειται να συνταξιοδοτηθούν.

13618 �       ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη θα συζητηθεί η µε αριθµό 1048/5-7-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Κωνσταντίνου Γείτονα, προς τον Υπουργό Προστασίας του Πο-
λίτη, σχετικά µε τη λήψη µέτρων δασοπροστασίας στην Αττική.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Γείτονα, θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Προστασίας του Πολίτη, κ. Εµµανουήλ Όθωνας, αφού
πρώτα ο κ. Γείτονας µάς την παρουσιάσει σύντοµα.

Ορίστε, κύριε Βουλευτά, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Πριν παρουσιάσω την ερώτησή µου, για λίγα δευτερόλεπτα –

µιας και µιλάω πρώτος από αυτά τα έδρανα στη σηµερινή συνε-
δρίαση- να εκφράσω και εγώ τα θερµά µου συλλυπητήρια στον
κυπριακό λαό και στις οικογένειες των θυµάτων και να πω ότι
όλοι εδώ στο Κοινοβούλιο είµαστε αλληλέγγυοι προς τους αδελ-
φούς µας Κυπρίους σε αυτήν τους τη δοκιµασία. 

Έρχοµαι τώρα στην ερώτηση. Το ότι συζητούµε σήµερα, µια
ηµέρα υψηλού κινδύνου για πυρκαγιές και στην Αττική και όχι
µόνο –και µια µέρα που έχουµε πυρκαγιές- για τη δασοπροστα-
σία επιβεβαιώνει τον επίκαιρο χαρακτήρα της ερώτησής µου. 

Κατέθεσα αυτήν την ερώτηση, κυρία Πρόεδρε, γιατί βρισκό-
µαστε στην καρδιά του καλοκαιριού, στην αιχµή της καµπύλης
κινδύνου πυρκαγιών και είναι σηµαντικό να έχουµε µια υπεύθυνη
τοποθέτηση στη Βουλή από την Κυβέρνηση για όλα τα δεδο-
µένα, όσον αφορά το επιχειρησιακό σχέδιο αντιµετώπισης των
πυρκαγιών και ιδιαίτερα για την ετοιµότητα του Πυροσβεστικού
Σώµατος και κυρίως για όλο το σχεδιασµό και τις πρωτοβουλίες
της Πολιτικής Προστασίας. 

Είναι γεγονός ότι µέχρι τώρα, πέρα από τις πρόσφατες προχ-
θεσινές πυρκαγιές, δεν είχαµε µεγάλες πυρκαγιές και εποµένως
δεν είχαµε στην πράξη µια «δοκιµασία» του κρατικού µηχανι-
σµού. Όµως, ο κίνδυνος είναι µπροστά µας, καραδοκεί και δεν
πρέπει να εφησυχάζουµε. 

Είναι αλήθεια, κυρία Πρόεδρε, ότι η Κυβέρνηση παρά τις οι-
κονοµικές δυσκολίες και την περιοριστική πολιτική εξήγγειλε εγ-
καίρως πρόγραµµα δράσεων και δέσµη µέτρων για τις
πυρκαγιές. Προχώρησε µεταξύ άλλων στην επικαιροποίηση και
στην ανανέωση των επιχειρησιακών σχεδίων σε συνεργασία µε
τους ΟΤΑ και τις περιφέρειες, αποφάσισε οικονοµική ενίσχυση
στους δήµους για δράσεις πρόληψης και προγραµµάτισε την ενί-
σχυση του προσωπικού και των µέσων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όµως, κύριε Υπουργέ, τις τελευταίες µέρες –γι’ αυτό και κα-
τέθεσα την ερώτηση- πληθαίνουν ρεπορτάζ και δηµοσιεύµατα
ότι κάτι δεν πάει καλά. Μιλούν για καθυστερήσεις, κωλυσιεργία
της κρατικής µηχανής και µη υλοποίηση προγραµµατισµένων
δράσεων, όπως είναι  η χρηµατοδότηση των δήµων. Επίσης, είδα
ότι υπάρχουν διαµάχες και εκφράζονται σχετικοί προβληµατισµοί
από συνδικαλιστικούς φορείς του Πυροσβεστικού Σώµατος. 

Περιµένω, λοιπόν –και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε και ευχαρι-
στώ για την ανοχή σας- µε ενδιαφέρον να ακούσω τις απαντήσεις
σας σχετικά µε την κατάσταση, όπως αποτυπώνεται σήµερα και
συγκεκριµένα, όσον αφορά την ετοιµότητα και την επάρκεια του
προσωπικού και των µέσων και τη διάθεση των κονδυλίων στην
τοπική αυτοδιοίκηση γι’ αυτές τις δράσεις πρόληψης. 

Πιο συγκεκριµένα, θα ήθελα απαντήσεις για την Αττική, όπου
υπάρχουν οι ευαίσθητοι ορεινοί όγκοι της Πάρνηθας, του Υµητ-
τού και της Πεντέλης που έχουν γίνει επανειληµµένως στόχος
εµπρηστών. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Όθω-

νας. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Να εκφράσω και εγώ, εκ µέρους και της Κυβέρνησης, τη βαθιά

µας θλίψη για το τραγικό δυστύχηµα που στοίχισε ζωές στην
Κύπρο, καθώς επίσης να εκφράσω τη θλίψη µας για την απώλεια
ζωής αλλοδαπών –θυµάτων της µεγάλης εκµετάλλευσης και εµ-
πορίας του πόνου τους- λόγω του τροχαίου δυστυχήµατος που
έγινε στην Κοµοτηνή. Εκεί, δυστυχώς, είχαµε την απώλεια ζωής
εννιά αλλοδαπών συνανθρώπων µας.

Σε ό,τι αφορά την, πράγµατι, επίκαιρη ερώτηση του συναδέλ-
φου, θέλω να εκφράσω την ικανοποίηση που µας δίνει η καλόπι-
στη και υγιής ευαισθησία και έκφραση αγωνίας του συναδέλφου
κ. Γείτονα για τα ζητήµατα προστασίας του φυσικού µας περι-
βάλλοντος, των δασών, µε έµφαση  στο λεκανοπέδιο Αττικής και
στους πνεύµονες πρασίνου που έχουν αποµείνει.

Έχουµε, λοιπόν, τη δυνατότητα να επαναλάβουµε ως πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη και ως Κυβέρ-
νηση για µια ακόµα φορά µια σειρά απαντήσεων, οι οποίες παρ’
ότι έχουν δοθεί –µάλιστα, πρόσφατα συζητήσαµε επίκαιρη επε-
ρώτηση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για τα θέµατα αυτά- κά-
ποιοι, όχι τόσο καλόπιστα όσο ο συνάδελφος, αλλά µη
µπορώντας να υποκρύψουν τις προσωπικές, συνδικαλιστικές ή
δυστυχώς και κοµµατικές τους σκοπιµότητες, χρησιµοποιούν
αυτό το θέµα. 

Πρόκειται για ένα θέµα, το οποίο νοµίζω ότι έχει µια ιδιαίτερη
ευαισθησία και το οποίο πρέπει να τυγχάνει µιας υπεύθυνης αν-
τιµετώπισης από όλους και όχι κάποιοι να επενδύουν σε ενδεχό-
µενες φυσικές καταστροφές, ούτως ώστε να εµφανιστούν ως
δικαιωµένοι ή ως µάντεις επερχόµενων κακών. Εµείς εξαντλούµε
κάθε προσπάθεια να ελαχιστοποιήσουµε τις πιθανότητες –στο
βαθµό αυτό που µπορεί να επιτευχθεί- να συµβούν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κυρία Πρόεδρε, θα κάνω χρήση και του χρόνου της δευτερο-
λογίας µου, γιατί δεν θα µπορέσω να δώσω επαρκείς απαντήσεις
στον κύριο συνάδελφο. 

Σε ό,τι αφορά τον τοµέα της πρόληψης, νοµίζω ότι είναι γνω-
στό ότι πέραν των παραδοσιακών και τυπικά προβλεποµένων συ-
σκέψεων, φέτος, πραγµατικά, έχουµε κάνει µια µαραθώνια
προσπάθεια να έρθουµε σε επαφή µε όλες τις περιφέρειες της
χώρας, µε όλους τους συναρµόδιους και εµπλεκόµενους φορείς,
µε τα φυσικά πρόσωπα που αυτοί εκπροσωπούνται, ούτως ώστε
να συζητήσουµε, έγκαιρα να διαπιστώσουµε προβλήµατα και να
εξασφαλίσουµε µια συνεργασία, συνέργεια και συντονισµό που
τόσο είναι απαραίτητα. 

Σε ό,τι αφορά τις δράσεις προληπτικής πυροπροστασίας που
εµπλέκονται µια σειρά Υπουργεία όπως το ΥΠΕΚΑ, το Εσωτερι-
κών και όχι µόνο το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, εδώ
θέλω να διαβεβαιώσω πως ειδικά για την Ειδική Γραµµατεία
Δασών, πέραν των κάθε χρόνο προβλεποµένων, κύριε συνά-
δελφε, φέτος για πρώτη φορά από τον ειδικό φορέα του Πράσι-
νου Ταµείου εγκρίθηκαν πρόσφατα µελέτες παρεµβάσεων σε
δάση ύψους 13 εκατοµµυρίων ευρώ, έργα και δράσεις µε βάση
τις µελέτες των Διευθύνσεων Δασών σε όλη την Ελλάδα, που βρί-
σκονται σε διαδικασία υλοποίησης. 

Επίσης, σε ό,τι αφορά την ενίσχυση των δήµων µέσω της ΣΑΤΑ
για δράσεις προληπτικής πυροπροστασίας, θέλω να σας διαβε-
βαιώσω –και το γνωρίζετε- ότι παρά τη δυσµενή οικονοµική συγ-
κυρία, το ποσό των 23.000.000 ευρώ που διατέθηκε πέρυσι, το
ίδιο ποσό διατέθηκε και φέτος χωρίς καµµία περικοπή στο σύ-
νολο των δήµων και των συνδέσµων, στην Αττική 2.653.000 ευρώ
σε δήµους, και περίπου 350.000 µε 380.000 στους συνδέσµους
που αφορούν την προστασία του Υµηττού, της Πεντέλης, της
Πάρνηθας, στο Σύνδεσµο Δυτικής Αττικής που είναι το Ποικίλο
Όρος Αιγάλεω, στον «Αναπτυξιακό Σύνδεσµο Λαυρεωτικής» µε
µια διακύµανση ποσών ένα σύνολο που υπερβαίνει το 1,5 εκα-
τοµµύριο ευρώ και στους τοπικούς συνδέσµους για δράσεις πάλι
προληπτικής πυροπροστασίας...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, πρέπει
να ολοκληρώσετε. Τα υπόλοιπα στη δευτερολογία σας. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Πρόκειται για χρήµατα που έχουν πιστωθεί στην Εθνική
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Τράπεζα από την Παρασκευή και των οποίων αυτές τις µέρες οι
δικαιούχοι δήµοι µπορούν να κάνουν χρήση, µε βάση έναν προ-
γραµµατισµό που φαντάζοµαι ότι ήδη είχαν καταρτίσει το προ-
ηγούµενο διάστηµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Γείτονας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Θα µπορούσα να πω, κύριε
Υπουργέ, ότι η απάντησή σας είναι βέβαια ικανοποιητική, αλλά
εγώ θα προσθέσω αυτό που λέω πάντα από αυτό το Βήµα: στην
πράξη, όπου µετριέται η πολιτική µε το αποτέλεσµα, θα βεβαι-
ωθεί και του λόγου σας το ασφαλές. Πάντως, συµφωνώ µαζί σε
κάτι, ότι ιδιαίτερα σε τόσο σοβαρά θέµατα όπως είναι τα της Πο-
λιτικής Προστασίας και εν προκειµένω των πυρκαγιών, δεν µπο-
ρεί να ασκείται κριτική µε σκοπιµότητες. Πρέπει όλοι να είµαστε
ιδιαίτερα προσεκτικοί. 

Θα ήθελα στη δευτερολογία σας πιο συγκεκριµένες απαντή-
σεις σε σχέση µε ορισµένα θέµατα. Πρώτον, ως προς τα θέµατα
της πρόληψης. Το ένα ζήτηµα αφορά τα 23.000.000 ευρώ.
Επειδή σε ρεπορτάζ παρουσιάζεται να µην έχει γίνει καθαρισµός
–στους ορεινούς όγκους της Αττικής µιλώ- έφερναν οι δήµαρχοι
ως δικαιολογία ότι δεν είχαν διατεθεί οι πιστώσεις. Θέλω να ξέρω
αν διατέθηκαν οι πιστώσεις. Είπατε –απ’ ό,τι κατάλαβα- ναι. Αν,
λοιπόν, διατέθηκαν, θα πρέπει να βρείτε τρόπο να παρακολου-
θήσετε ότι θα υλοποιηθεί το πρόγραµµα καθαρισµού γιατί είναι
σηµαντικό για την πρόληψη. 

Επίσης, στην πρόληψη θεωρώ εξίσου σηµαντικό, κύριε
Υπουργέ, την επαγρύπνηση και συνεχή παρακολούθηση στις δα-
σικές περιοχές για έγκαιρη διαπίστωση των εστιών πυρκαγιάς.
Είναι το ήµισυ του παντός. Αν έχουµε έγκαιρη διαπίστωση πυρ-
καγιάς, τότε µπορούµε να παρέµβουµε πολύ πιο εύκολα και πολύ
πιο αποτελεσµατικά και σε αυτό χρειάζεται –και δεν είχαµε καλά
τέτοια καλά δείγµατα στο παρελθόν, δεν αναφέροµαι στη δική
µας Κυβέρνηση, αναφέροµαι γενικότερα στο παρελθόν- ιδιαί-
τερα η καλή συνεργασία µεταξύ Πολιτικής Προστασίας, ΟΤΑ και
εθελοντών. 

Έρχοµαι τώρα στα θέµατα προσωπικού και στα µέσα δασο-
πυρόσβεσης. Έχετε πει ότι θα εξαντλήσετε κάθε δυνατότητα για
την έγκριση προσλήψεων στο Πυροσβεστικό Σώµα και είδα µία
διαµάχη -την ανέφερα και στην πρωτολογία µου- µεταξύ ηγεσίας
Σώµατος και Ένωσης Αξιωµατικών, οι οποίοι λένε ότι οι ελλείψεις
είναι σοβαρές. Εν πάση περιπτώσει, εγώ δεν µπαίνω σε τέτοια
λογική. Εκείνο που θέλω να πω είναι ότι η πολιτεία έχει χρέος να
διασφαλίσει το αξιόµαχο του Σώµατος και την ετοιµότητά του.

Με την ευκαιρία ήθελα να σας ρωτήσω πού βρίσκεται το θέµα
των τεσσάρων χιλιάδων πυροσβεστών πενταετούς θητείας. Είναι
θετικό ότι θα δουλέψουν υπό το νέο καθεστώς. Είχατε πει επί-
σης, ότι θα πάρετε µία νοµοθετική πρωτοβουλία για εθελοντές
πυροσβέστες. Θα ήθελα να σας ρωτήσω πού βρίσκεται αυτό;

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, λέγοντας ότι δεν µου απαντήσατε –
ελπίζω  να το κάνετε στη δευτερολογία σας- για το πώς ενισχύ-
σατε τα επίγεια µέσα πυρόσβεσης. Εκείνο, όµως, που θέλω να
σας τονίσω και από τη δική µου υπουργική εµπειρία είναι ότι
εκείνο που µετράει περισσότερο είναι το ετοιµοπόλεµο των
µέσων και όχι τόσο η ενίσχυση. Αυτό σηµαίνει συντήρηση, συν-
τονισµός της δράσης, ιδιαίτερα σε περίπτωση πολλαπλών επει-
σοδίων, δηλαδή, πολλών ανοιχτών µετώπων πυρκαγιών.
Παλαιότερα είχαµε τέτοια φαινόµενα έλλειψης συντονισµού, που
µας κόστισαν και σε δάση και σε άλλες ζηµίες και σε ανθρώπινες
ζωές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Γενικότερα –και µε αυτό κλείνω, κυρία Πρόεδρε- ο συντονι-
σµός προσωπικού και µέσων είναι το κλειδί στην όλη διαδικασία
πυρόσβεσης. Αυτό, πέρα από τα άλλα, προϋποθέτει να έχουν
προηγηθεί σχετικές ασκήσεις. Θα ήθελα µία πληροφόρηση και
σ’ αυτό σχετικά µε το τι έχετε κάνει µέχρι τώρα. Το ζητούµενο
είναι να δούµε πώς µπορούµε να αντιµετωπίσουµε αποτελεσµα-
τικά ενδεχόµενο κίνδυνο µεγάλων πυρκαγιών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµα-
νουήλ Όθωνας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Θα απαντήσω όσο γίνεται πιο λιτά και πιο στοχευµένα στα
συγκεκριµένα ερωτήµατα, που έθεσε ο κύριος συνάδελφος,
κυρία Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, όπως ήδη είπα, η κατανοµή της ΣΑΤΑ προληπτι-
κής πυροπροστασίας, έχει γίνει µε την απόφαση που έχω εδώ
και η  οποία υπεγράφη στις 23 Ιουνίου από τον κ. Ντόλιο. Έχει
γίνει η διαδικασία µέσω του Ταµείου Παρακαταθηκών και Δα-
νείων, έχουν πιστωθεί οι λογαριασµοί των δήµων στην Εθνική
Τράπεζα και λειτουργεί το VALEUR, οπότε από αύριο µπορούν
να κάνουν χρήση µε βάση -επαναλαµβάνω- τον προγραµµατισµό
που ήδη πρέπει να έχουν κάνει. Φαντάζοµαι ότι όλοι εκείνοι οι
εκπρόσωποι της τοπικής αυτοδιοίκησης, που εξέφραζαν επί µε-
γάλο διάστηµα την αγωνία τους, σπεύδουν από χθες να αξιοποι-
ήσουν αυτά τα χρήµατα. 

Επειδή κάνατε µία αναφορά ιδιαίτερα εύστοχη και δικαιολο-
γηµένη, να σας πω ότι µε δική µου προσωπική παρακολούθηση,
σε συνεργασία µε τους γενικούς γραµµατείς των αποκεντρωµέ-
νων κρατικών διοικήσεων, θα παρακολουθήσουµε την αξιοποί-
ηση αυτών των χρηµάτων για τους πραγµατικούς σκοπούς που
προβλέπονται: Δηλαδή, για δράσεις προληπτικής πυροπροστα-
σίας και όχι για άλλες δράσεις ή ενδεχοµένως και για άλλες
ανάγκες των δήµων.

Επίσης, θέλω να σας πω ότι, πριν από µερικές ηµέρες, στις 24
Ιουνίου µε προσωπική µου πρωτοβουλία κάναµε µία ειδική σύ-
σκεψη στο Υπουργείο, που αφορούσε µόνο τους πνεύµονες πρα-
σίνου της Αττικής, µε τους συνδέσµους της περιοχής, τους
δηµάρχους, τους κατά τόπους αξιωµατικούς της Πυροσβεστικής
Υπηρεσίας, για να δούµε τα ζητήµατα λειτουργίας των πυροφυ-
λακίων, την κατάστασή τους, τη στελέχωσή τους, τις εθελοντικές
οµάδες που δραστηριοποιούνται σ’ αυτές τις ευαίσθητες περιο-
χές, ούτως ώστε να δούµε εάν υπάρχουν ζητήµατα, ποια είναι
αυτά και πώς, έστω και την τελευταία στιγµή, όλο αυτό το κρί-
σιµο διάστηµα διατηρώντας µία επαφή, µπορούµε να είµαστε
πάνω στο πρόβληµα µε ανοιχτά µάτια και µε την επιφυλακή που
χρειάζεται. 

Να σηµειώσω εδώ ότι κυρίως στον τοµέα της πρόληψης υπάρ-
χει για πρώτη φορά φέτος η ειδική οµάδα «ΗΦΑΙΣΤΟΣ», που είναι
δίκυκλη µηχανοκίνητη οµάδα πυροσβεστών, µε προληπτική πα-
ρουσία σε δασικές περιοχές. Νοµίζουµε ότι θα έχει µία ιδιαίτερα
συµβολή και χρησιµότητα στον έγκαιρο εντοπισµό των φαινοµέ-
νων.

Σε ό,τι αφορά το προσωπικό, σας είναι γνωστό, φαντάζοµαι,
ότι και φέτος, αφ’ενός µεν απασχολούνται οι πέντε χιλιάδες τρια-
κόσιοι ογδόντα επτά εποχικοί πυροσβέστες. Παράλληλα σήµερα
υπέγραψε, κατά σύµπτωση, ο κ. Ρέππας την προκήρυξη για τις
τέσσερις χιλιάδες θέσεις πυροσβεστών πενταετούς υποχρέω-
σης. Αυτό σχετίζεται µε την ψυχολογία και µε την επιχειρησιακή
ετοιµότητα αυτών των ανθρώπων, που επί τόσα χρόνια ταλαιπω-
ρούνται, λόγω εργασιακής ανασφάλειας. Νοµίζω ότι θα τους
έχουµε κοντά µας, όπως και τα άλλα χρόνια, και θα είναι καλύ-
τερα ψυχολογικά στη µάχη µε τις πυρκαγιές του φετινού καλο-
καιριού. 

Όπως θα είναι και το σύνολο του Πυροσβεστικού Σώµατος,
κύριε συνάδελφε, από το γεγονός ότι µετά από πάρα πολύ καιρό,
µέσα σε αυτήν την πολύ δύσκολη συγκυρία, ενεκρίθησαν -πέρα
από τις τέσσερις χιλιάδες θέσεις πενταετούς υποχρέωσης- µε
πράξεις του Υπουργικού Συµβουλίου οκτακόσιες πέντε προσλή-
ψεις µόνιµου πυροσβεστικού προσωπικού. Αυτό είναι κάτι που
θα δώσει µία νέα δυνατότητα επιχειρησιακής αναβάθµισης του
Πυροσβεστικού Σώµατος.

Σε ό,τι αφορά το θέµα των εθελοντών –που, επίσης, θίξατε-
αυτοί είδαν να έρχεται την προηγούµενη εβδοµάδα στο Υπουρ-
γικό Συµβούλιο σε πρώτη ανάγνωση το σχετικό νοµοσχέδιο που
επικαιροποιεί, αναπροσαρµόζει και εκσυγχρονίζει το θεσµικό
πλαίσιο λειτουργίας τους, το οποίο υφίσταται από το 1991. Αυτό
είναι πάγιο και διαρκές αίτηµα των εθελοντών του Πυροσβεστι-
κού Σώµατος. Και αυτούς τους έχουµε πια, όπως και τα άλλα
χρόνια, µέσα στον ενιαίο επιχειρησιακό σχεδιασµό του Πυροσβε-
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στικού Σώµατος µε ένα ιδιαίτερα διακριτό και χρήσιµο ρόλο.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υφυπουργού) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, ολοκλη-

ρώστε, κύριε Υφυπουργέ.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Κλείνω, κυρία Πρόεδρε. 
Σε ό,τι αφορά τα οχήµατα  και σε σχέση µε τα θρυλούµενα

περί 20% ανενεργών ή ακινητοποιηµένων οχηµάτων, θέλω να
διαβεβαιώσω την Εθνική Αντιπροσωπεία ότι, ανεξάρτητα της πα-
λαιότητας, το σύνολο των οχηµάτων του Πυροσβεστικού Σώµα-
τος, εξαιρουµένων εκτάκτων προβληµάτων, που αφορούν τη
συντήρηση και που σε µερικές µέρες επανέρχονται σε δράση… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ µε αυτό να
ολοκληρώσετε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Δεν υπάρχουν ζητήµατα ακινητοποιηµένων οχηµάτων του
Πυροσβεστικού Σώµατος, ανεξαρτήτως –επαναλαµβάνω- παλαι-
ότητας. Με το πρόγραµµα των συντηρήσεων παλαιά και νέα οχή-
µατα είναι επιχειρησιακά διαθέσιµα και εντάσσονται στο
σχεδιασµό της Πυροσβεστικής.

Σε ό,τι αφορά το συντονισµό, κύριε συνάδελφε, να ξέρετε ότι
και ασκήσεις επί χάρτου και ασκήσεις επί τω πεδίω έγιναν όλο
το προηγούµενο διάστηµα και είµαστε σε συνεχή επαφή στο κέν-
τρο επιχειρήσεων για την καλύτερη δυνατή αντιµετώπιση των
φαινοµένων, που φαντάζοµαι ότι η επιτυχής τους αντιµετώπιση
είναι ευθύνη της πολιτείας, αλλά και απαίτηση των πολιτών λόγω
της ιδιαίτερης κρισιµότητας του θέµατος της προστασίας των
δασών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ακολουθεί η δεύτερη

µε αριθµό 1044/5-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Πλακιωτάκη προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε το σχεδιασµό
του Υπουργείου για τα νοσοκοµεία του Νοµού Λασιθίου.

Το λόγο έχει ο κ. Πλακιωτάκης, για να µας παρουσιάσει σύν-
τοµα την επίκαιρη ερώτησή του.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Επιτρέψτε µου να εκφράσω και εγώ µε τη σειρά µου τα θερµά

και ειλικρινή µου συλλυπητήρια για τα θύµατα στη ναυτική βάση
της Κύπρου, οι οποίοι έπεσαν την ώρα του καθήκοντος.

Κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός ότι η τελική σας πρόταση όσον
αφορά την αναδιατάξη των υπηρεσιών υγείας στο Νοµό Λασι-
θίου έχει προκαλέσει την οργισµένη αντίδραση, αλλά και έντονη
κοινωνική αναταραχή και ανασφάλεια στους κατοίκους του
Νοµού Λασιθίου.

Δυστυχώς, στο όνοµα της οριζόντιας µείωσης οι υπηρεσίες
υγείας στο Νοµό Λασιθίου υποβαθµίζονται. Κάτι που βέβαια αυ-
ξάνει, κυρίως την οργή των Λασιθιωτών είναι αυτά που έχουν
γίνει τους τελευταίους οκτώ µήνες στο Νοµό Λασιθίου. 

Ξεκινήσαµε από τις µελέτες της επονοµαζόµενης Επιτροπής
Σοφών του κ. Λιαρόπουλου, του κ. Κυριόπουλου, οι οποίοι, αφού
τις κατέθεσαν, στη συνέχεια είχαµε τις διαψεύσεις της πολιτικής
ηγεσίας. Και ήρθαµε µόλις πριν από ένα µήνα,  όπου ο Υφυπουρ-
γός κ. Τιµοσίδης αναφέρει σε επίσηµο έγγραφό του ότι θα δια-
τηρηθεί το αυτοδιοίκητο και στο Νοσοκοµείο της Ιεράπετρας και
της Σητείας και θα λειτουργούν όλες οι βασικές κλινικές. 

Βέβαια, το προηγούµενο διάστηµα είχαµε δει αναφορές του
ίδιου του κ. Τιµοσίδη περί διατήρησης όλων των βασικών κλινι-
κών στο Νοµό Λασιθίου, κάτι που βεβαίως, µε την επίσηµη πρό-
ταση του Υπουργείου, δεν είχε καµµία σχέση µε την πραγµατι-
κότητα. 

Έφθασε στο σηµείο ο Υπουργός Υγείας, από τα Χανιά που πα-
ρουσίασε την πρότασή του για το Νοµό Λασιθίου, να µιλήσει ότι
εµείς στο Λασίθι σπεύσαµε να µιλήσουµε για υπερβολές και
ακρότητες. 

Ακρότητα, κύριε Υπουργέ, είναι αυτή η πρόταση την οποία πα-
ρουσιάσατε. Ένα παράδειγµα θέλω να σας αναφέρω για να κα-
ταλάβετε. Φανταστείτε ότι στο Νοσοκοµείο της Σητείας
συνυπάρχουν αυτήν την ώρα η µαιευτική, η ορθοπαιδική και η
οφθαλµολογική κλινική. Έγινε σύµπτυξη αυτών των τριών κλινι-

κών.
Φανταστείτε, λοιπόν, ένας οφθαλµίατρος ο οποίος θα βρίσκε-

ται σε εφηµερία, να εξυπηρετήσει ένα επείγον γυναικολογικό πε-
ριστατικό, ενώ στην Ιεράπετρα, για παράδειγµα, θέλω
πραγµατικά να µου εξηγήσετε τη συνύπαρξη στον ίδιο τοµέα της
παθολογικής και της παιδιατρικής κλινικής, δηλαδή, πώς είναι
δυνατόν να νοσηλεύονται στον ίδιο τοµέα ηλικιωµένοι ογδόντα
χρονών και βρέφη δεκαοκτώ µηνών.

Πραγµατικά, αυτά είναι ανήκουστα, υποβαθµίζουν τις υπηρε-
σίες υγείας στο Νοµό Λασιθίου και πραγµατικά, κύριε Υπουργέ,
πιστεύω ότι πρέπει να πάρετε πίσω αυτή την απαράδεκτη πρό-
ταση για το νέο χάρτη υγείας στο Νοµό Λασιθίου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Στην ερώτηση του κ.
Πλακιωτάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Αηδόνης.

Έχετε τον λόγο, κύριε Υφυπουργέ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, από την πλευρά µου, θα ήθελα να εκφράσω την

αµέριστη συµπαράστασή µου στον κυπριακό λαό για το µεγάλο
ατύχηµα που, δυστυχώς, είχε σαν αποτέλεσµα και το θάνατο
πολλών ανθρώπων.

Κύριε Πλακιωτάκη, κατ’ αρχάς, σας ευχαριστώ για την ερώ-
τησή σας, γιατί ουσιαστικά σήµερα είναι 11 Ιουλίου και σε δύο
εβδοµάδες από τώρα, το εγχείρηµα που αφορά στη συνένωση
στο χώρο της υγείας ουσιαστικά ολοκληρώνεται.

Είναι αλήθεια, λοιπόν, ότι όταν ξεκίνησε περίπου πριν από
τρεις µήνες αυτή η συζήτηση στην πολιτική διαδροµή συναντή-
σαµε πάρα πολύ µεγάλες τερατολογίες. Η µεγαλύτερη ήταν ότι
κλείνουν τα νοσοκοµεία.

Σήµερα, λοιπόν, που έχει πια κατατεθεί επίσηµα η πρόταση
του Υπουργείου Υγείας αποδεικνύεται πλέον ότι, αυτή η επί-
κληση ή αυτή η αναφορά ή και η κατασυκοφάντηση -εν πάση πε-
ριπτώσει- των προθέσεών µας, ουσιαστικά είναι στο κενό. Δεν
υπάρχει καµµία σχέση µε αυτό το οποίο αναπτύχθηκε την προ-
ηγούµενη περίοδο ως επιχειρηµατολογία γι’ αυτό και σήµερα
βλέπουµε ότι καµµία µονάδα υγείας δεν κλείνει πουθενά.

Σας ευχαρίστησα, γιατί µας δίνεται η δυνατότητα σήµερα,
κλείνοντας την κουβέντα αυτή, ουσιαστικά να περιγράψουµε µε
πάρα πολύ απλά λόγια τι ακριβώς συνέβαινε στο χώρο της
υγείας. Εκείνο, λοιπόν, το οποίο έχουµε διαπιστώσει είναι ότι,
κατ’ αρχάς, υπήρχε µια πολυδιάσπαση νοσοκοµειακών υπηρε-
σιών, µε προβλήµατα συσσώρευσης σε ορισµένα σηµεία και έλ-
λειψή τους σε άλλα. Επίσης, βλέπαµε να υπάρχουν διοικητές ή
διοικητικά συµβούλια νοσοκοµείων που διοικούσαν νοσοκοµεία,
κάποια µε τριάντα κλίνες και κάποια µε εκατοντάδες. Επίσης,
έχουµε δει να υπάρχει ένας τεράστιος τριπλασιασµός των κλινι-
κών µονάδων του ΕΣΥ από εννιακόσιες πενήντα σε άνω των χι-
λίων εννιακοσίων, χωρίς να αυξηθούν οι κλίνες του ΕΣΥ, µε
αποτέλεσµα να υπάρχει µια τεράστια πολυδιάσπαση των υπηρε-
σιών και το παράδοξο, να υπάρχουν αλλού ελλείψεις προσωπι-
κού και αλλού να υπάρχει υπερβάλλουσα προσφορά.
Παράλληλα, είχαµε και µικρά νοσοκοµεία ή κέντρα υγείας να
δουλεύουν µε τέτοιο τρόπο, έτσι ώστε να µην εκπληρώνουν
πραγµατικά το ρόλο τους. Αυτά είναι τα τεράστια προβλήµατα,
στα οποία µια πολιτεία που σέβεται τον εαυτό της, έπρεπε ου-
σιαστικά να δώσει απαντήσεις.

Το εγχείρηµα, λοιπόν, που έχει να κάνει µε τις συνενώσεις στο
χώρο της υγείας ουσιαστικά απαντάει σε αυτό. Ερχόµαστε, λοι-
πόν, µε µια γενναία πολιτική να εξορθολογίσουµε όλο αυτό που
συνέβαινε µέχρι χθες στο χώρο της υγείας για να µπορέσουµε
να αξιοποιήσουµε µε τον καλύτερο τρόπο το ανθρώπινο δυνα-
µικό, όπως επίσης, να εξασφαλίσουµε και µεγαλύτερα οικονο-
µικά αποτελέσµατα, µιας και αντιλαµβανόµαστε όλοι, ότι η χώρα
µας βιώνει µια πρωτόγνωρη περίοδο και έχει πάρα πολύ µεγάλη
ανάγκη από την οποιαδήποτε ορθολογικοποίηση.

Άρα, λοιπόν, σήµερα ποια είναι τα αποτελέσµατά µας; Από
εκατόν τριάντα τρία νοσοκοµεία-διοικητές πάµε σε ογδόντα τρία
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νοσοκοµεία-διοικητές. Παράλληλα, σε καθένα από τα υπόλοιπα
πενήντα νοσοκοµεία τοποθετείται αναπληρωτής διοικητής και
συµβούλιο διοίκησης…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Από τις σαράντα έξι χιλιάδες οργανικές κλίνες λειτουργούν

σήµερα οι τριάντα έξι χιλιάδες περίπου, µε κάλυψη 70%. Μει-
ώνονται σε τριάντα δύο χιλιάδες. Άρα, λοιπόν, υπάρχει µια µεί-
ωση της τάξεως του 10% µε βάση το να υπάρχει αυτό που ισχύει
σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες, το 80% της κάλυψής τους και µια
σειρά άλλα θέµατα για τα οποία θα µου χρειαζόταν αρκετός χρό-
νος να τα αναφέρω.

Σε σχέση τώρα µε το επιµέρους που αφορά το συγκεκριµένο
νοµό τον οποίο εσείς εκπροσωπείτε, θα ήθελα να πω ότι σήµερα,
αυτήν τη στιγµή, είµαστε σε µια φάση που ο διάλογος δεν έχει
ολοκληρωθεί. Είναι αλήθεια ότι έχουν κατατεθεί µια σειρά από
προτάσεις, συµµετείχαν όλοι οι εκπρόσωποι από το χώρο της
Υγείας και της τοπικής αυτοδιοίκησης. Υπάρχει ήδη ένα ολοκλη-
ρωµένο πλαίσιο, που αφορά σε µια συνολική πρόταση για το
χώρο της υγείας και εκείνο που µπορούµε να πούµε εµείς σχε-
τικά, είναι ότι αυτήν τη στιγµή συζητάµε ακόµη.

Εκ των πραγµάτων, λοιπόν, όλες αυτές οι προτάσεις οι οποίες
θα κατατεθούν -µε τελική προθεσµία, αν δεν κάνω λάθος, τη ση-
µερινή, Δευτέρα 11 Ιουλίου- θα αξιολογηθούν από την πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου Υγείας και στη συνέχεια το Υπουργείο
Υγείας στις 25 Ιουλίου, επίσηµα πλέον θα ανακοινώσει την τελική
του πρόταση, για το τί τελικά θα συµβεί στο χώρο αυτό.

Αντιλαµβάνεστε, εποµένως, ότι είναι εύλογη η ανησυχία των
κατοίκων στην περιοχή σας, γιατί είναι αλήθεια ότι, η πολυφωνι-
κότητα η οποία υπάρχει, δηµιουργεί συγχύσεις…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε την πρωτολογία σας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.

Θα ήθελα να πω ότι αυτή η πολυφωνικότητα παύει στις 25 Ιου-
λίου, οπότε και θα υπάρξει η επίσηµη ανακοίνωση από την ηγε-
σία του Υπουργείου Υγείας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Πλακιωτάκης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, επιµένω στην ορ-

γισµένη αντίδραση και ανασφάλεια που υπάρχει στο Νοµό Λασι-
θίου, σε ένα νοµό που για όσους δεν γνωρίζουν, αποτελείται
ουσιαστικά από τρία ισοδύναµα αστικά κέντρα. Για παράδειγµα,
ο κάτοικος της Ζάκρου, η οποία βρίσκεται στην επαρχία Σητείας,
για να προσεγγίσει το Νοσοκοµείο της Σητείας θέλει περί τη µια
ώρα, όπως και ο κάτοικος της Σελακάνου για το Νοσοκοµείο της
Ιεράπετρας αντίστοιχα και αυτό οφείλεται στο κακό οδικό δίκτυο.

Η πρότασή σας, βέβαια, αποτυπώνεται µέσα από την τελική
πρόταση αναδιάταξης για τη δηµιουργία ενός κεντρικού νοσο-
κοµείου στο Λασίθι. Όµως, αυτό, βέβαια, δεν µπορεί να γίνει
αύριο το πρωί. Προϋποθέτει τουλάχιστον µια δεκαετία, αλλά πα-
ράλληλα πρέπει να τρέξει και το οδικό δίκτυο.

Όµως, κύριε Υπουργέ, αυτό που πραγµατικά δηµιουργεί τε-
ράστια ανησυχία είναι το τι θα γίνει µε τις ελλείψεις σε ιατρικό,
νοσηλευτικό και διοικητικό προσωπικό, γεγονός που θα ενταθεί
τα επόµενα χρόνια ακόµη περισσότερο, αφού µε το νέο νόµο θα
υπάρχει µια πρόσληψη για κάθε πέντε αποχωρήσεις, ενώ για τα
δυο επόµενα χρόνια θα υπάρχει µια πρόσληψη για κάθε δέκα
αποχωρήσεις.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι κανένας γιατρός δεν θα έρθει σε
αυτά τα νοσοκοµεία, αφού και οι κλινικές θα έχουν υποβαθµιστεί
και παράλληλα, δεν θα υπάρχει κανένα κίνητρο για να έρθουν
αυτοί οι γιατροί στα συγκεκριµένα κέντρα υγείας, στο Νοσοκο-
µείο της Σητείας και στο Νοσοκοµείο της Ιεράπετρας. Άρα, µα-
θηµατικά και τα δυο αυτά νοσοκοµεία οδεύουν προς κλείσιµο.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Επίσης, την ίδια ώρα που αποδυ-
ναµώνονται τα νοσοκοµεία της Ιεράπετρας και της Σητείας, δεν
ενδυναµώνουµε το Κεντρικό Νοσοκοµείο Αγίου Νικολάου.

Κύριε Υπουργέ, και για τη µετατροπή του Νοσοκοµείου της
Νεαπόλεως σε κέντρο υγείας αστικού τύπου, µε δεδοµένο ότι
είναι σε εξέλιξη, µελετάται ήδη η δηµιουργία ενός κέντρου απο-
κατάστασης και αποθεραπείας, θέλουµε να λάβετε υπόψη σας
ότι θα πρέπει να προσαρµοστεί η λειτουργία του συγκεκριµένου
κέντρου υγείας στη λειτουργία του κέντρου αποκατάστασης και
αποθεραπείας.

Εν κατακλείδι, κύριε Υπουργέ, θέλω πραγµατικά να µου απαν-
τήσετε τι προσδοκάτε να ωφεληθεί συγκεκριµένα το Υπουργείο,
τι θα εξοικονοµήσει από πόρους, για να ξέρουµε και εµείς στο
Νοµό Λασιθίου ποιο είναι το αντίτιµο για το οποίο η υγεία των
Λασιθιωτών θα είναι ένα στοίχηµα αγωνίας. Και αυτό που πραγ-
µατικά σας προτείνω είναι, πρώτον, να πάρετε πίσω αυτό το απα-
ράδεκτο σχέδιο όσον αφορά την αναδιάταξη των υπηρεσιών
υγείας στο Νοµό Λασιθίου, δεύτερον, να υλοποιήσετε τις δε-
σµεύσεις σας. Μας έχετε πει τόσον καιρό ότι θα διατηρήσετε το
αυτοδιοίκητο και στη Σητεία και στην Ιεράπετρα και προπάντων,
ότι θα λειτουργήσουν όλες οι βασικές κλινικές τριάντα µέρες το
µήνα.

Άρα, κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι θα πρέπει να ξαναδείτε το ζή-
τηµα όσον αφορά το Νοµό Λασιθίου, διότι διαφορετικά η κατά-
σταση, που ήδη είναι τεταµένη, θα εκτραχυνθεί ακόµη περισσό-
τερο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗΔΟΝΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Πλακιωτάκη, τυχαίνει να γνωρίζω πάρα πολύ καλά το

νοµό σας, στον οποίο πια είµαι συχνός επισκέπτης µιας και συν-
δέοµαι στενά µε το συνάδελφό σας επίσης Βουλευτή του Νοµού
Λασιθίου κ. Καρχιµάκη. Είναι αλήθεια ότι όλα αυτά, τα οποία πε-
ριγράψατε για τη γεωφυσικότητα, που ουσιαστικά δηµιουργεί τε-
ράστια προβλήµατα στις µετακινήσεις, αποτελούν µια
πραγµατικότητα, την οποία δεν µπορούµε να αγνοήσουµε.

Θα ήθελα λοιπόν να σας πω, ότι ακόµη και αυτό που σήµερα
εδώ συζητάµε, αποτελεί ένα µέρος µόνο του διαλόγου. Ουσια-
στικά, οι προτάσεις τις οποίες σήµερα καταθέσατε είναι ήδη κα-
ταγεγραµµένες και αποτελούν ένα κοµµάτι που θα
προβληµατίσει την πολιτική ηγεσία, για το τι, τελικά, πρέπει να
συµβεί σε ένα συγκεκριµένο νοµό, ο οποίος έχει µια ιδιαίτερη
µορφολογία.

Σε σχέση µε το ερώτηµα που βάλατε, για την τάση που θα
υπάρξει το επόµενο διάστηµα κατά την οποία, λόγω των διεθνών
συµβάσεων που δεν µας επιτρέπουν την πρόσληψη προσωπικού
σε σχέση µε την αναλογία η οποία υπάρχει, θα φτάσουµε σε ένα
σηµείο στο µέλλον να µη λειτουργούν τα νοσοκοµεία, θέλω να
σας πω, ότι αυτή δεν υφίσταται. Και δεν υφίσταται γιατί προτε-
ραιότητα αυτής της Κυβέρνησης είναι η υγεία. Το έχει αποδείξει
την προηγούµενη χρονιά, όπου υπήρξε ο πρωτόγνωρος αριθµός
προσλήψεων στο χώρο της υγείας µε τρεις χιλιάδες διακόσιους
περίπου νοσηλευτές. Το ίδιο, αυτήν τη στιγµή τουλάχιστον,
υπάρχει ως πρόθεση και ως προτεραιότητα. Αντιλαµβάνεστε ότι
είναι κάτι το οποίο δεν πρόκειται ποτέ να το εγκαταλείψουµε ως
προτεραιότητα.

Από εκεί και πέρα, τώρα, τι εξοικονοµεί αυτή η συγκεκριµένη
προσπάθεια που αφορά στο θέµα των συνενώσεων στο χώρο
της υγείας; Είναι περίπου 72.000.000 ευρώ η ωφέλεια για το
2012. Καταλαβαίνετε ότι µιλάµε για µια απολύτως βελούδινη αλ-
λαγή, η οποία έχει γίνει µε έναν πάρα πολύ σοβαρό και σωστό
τρόπο. Εκείνο που τελικά πετυχαίνει, είναι πραγµατικά να εξορ-
θολογίσει του ανθρώπινο δυναµικό, αλλά να κερδίσει και πόρους,
για να µπορέσουν αυτοί οι πόροι τελικά, να µεταφερθούν για την
απαιτούµενη ποιότητα παροχών υγείας.

Τώρα, σε σχέση µε το ότι τα περιφερειακά νοσοκοµεία –γιατί
και εγώ από την περιφέρεια είµαι- αυτήν τη στιγµή στερούνται
προσωπικού ιδιαίτερα κάποιων ειδικοτήτων, αυτό είναι µια πραγ-
µατικότητα, την οποία την κληρονοµήσαµε, ως ένα δεδοµένο
πάνω στο οποίο ουσιαστικά συγκροτήθηκε το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας. Δυστυχώς, συγκροτήθηκε πάνω σε µία ανάγκη να καλύ-
ψει τις ανάγκες των γιατρών και όχι αυτών οι οποίοι ήταν οι πά-
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ροχοι. 
Αυτό, λοιπόν, το αλλάζουµε. Για να καταλάβετε, έχουµε δε-

σµευθεί ότι δεν θα υπάρξει καµµία πρόσληψη, κανενός γιατρού,
στο κέντρο και όλες οι προσλήψεις γιατρών που θα ακολουθή-
σουν, θα γίνουν στην περιφέρεια. Αυτό θα περάσει µέσα από νο-
µοθετική ρύθµιση την οποία θα τη φέρουµε στη Βουλή, για να
µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε αυτό το πρόβληµα, που δυστυ-
χώς, είναι ένα πρόβληµα που αντιλαµβάνεστε ότι δηµιουργεί τε-
ράστια προβλήµατα στα περιφερειακά νοσοκοµεία. Όλοι εδώ
µέσα, από ό,τι βλέπω -εκτός από τον κ. Οικονόµου- είµαστε από
περιφέρεια και αντιλαµβανόµαστε τα προβλήµατα. Καταλαβαί-
νετε ότι αυτό αποτελεί µια τεράστια προτεραιότητα, την οποία
τη χρειαζόµαστε και την έχουµε ανάγκη. 

Σε σχέση µε το κοµµάτι της συνένωσης, το οποίο έχει να κάνει
µε τις προθέσεις µας, θέλουµε µε αυτόν τον τρόπο, εξορθολογί-
ζοντας το ανθρώπινο δυναµικό, να µπορέσουµε να φθάσουµε σε
µία αντιστοιχία 0,7 γιατρός ανά κλίνη και 1,1 νοσηλευτής ανά
κλίνη. Αυτός είναι ο στόχος. Είναι ένας στόχος εφικτός, εφόσον
φυσικά συνεχίσει αυτή η προσπάθεια, η οποία οµολογώ, πραγ-
µατικά, ότι έχει φέρει εντυπωσιακά αποτελέσµατα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 1051/5-7-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Ζιώγα προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ιδιωτικο-
ποίηση του Οργανισµού Λιµένα Θεσσαλονίκης.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Ζιώγα θα απαντήσει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός κ. Παντελής Οικονόµου, αφού πρώτα ο κ. Ζιώ-
γας µάς την παρουσιάσει. 

Ορίστε, κύριε Ζιώγα, έχετε το λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Πριν παρουσιάσουµε την ερώτηση, θα θέλαµε να εκφράσουµε

και εµείς τα θερµά µας συλληπητήρια στις οικογένειες των θυ-
µάτων της σηµερινής τραγωδίας, καθώς επίσης και την αλληλεγ-
γύη και τη συµπαράστασή µας στον αδελφό κυπριακό λαό και
στην Κυβέρνηση της Κύπρου. 

Κύριε Υπουργέ, το αντιλαϊκό µνηµόνιο που ψηφίσατε πριν από
µερικές µέρες προβλέπει µεταξύ άλλων ότι θα παραχωρηθούν
σε ιδιώτες και το 23% των µετόχων από το 74% του Οργανισµού
Λιµένα Θεσσαλονίκης που ανήκει στο δηµόσιο. 

Με πρόσχηµα το δηµόσιο χρέος η Κυβέρνησή σας, µε τη σύµ-
φωνη γνώµη και την πολιτική συµπαράσταση και στήριξη της
Νέας Δηµοκρατίας και των άλλων προθύµων, ιδιωτικοποιεί και
κλείνει δηµόσιους οργανισµούς και επιχειρήσεις στρατηγικής ση-
µασίας, όπως είναι τα λιµάνια. 

Η εξέλιξη αυτή δεν θα έχει αρνητικές επιπτώσεις µόνο στους
πεντακόσιους εργαζόµενους και στις οικογένειές τους που θα
υποστούν τις οικονοµικές, εργασιακές, ασφαλιστικές συνέπειες,
αλλά και τις συνέπειες στα δηµοκρατικά τους δικαιώµατα. Το
πρόβληµα, επίσης, είναι τι θα γίνει µε τις χιλιάδες οικογένειες
που θα πληγούν καίρια εκτοπιζόµενες από την όλη εµπορική, οι-
κονοµική δραστηριότητα του λιµανιού. Αναφερόµαστε συγκεκρι-
µένα στους µικροεπαγγελµατίες, τις µικροµεσαίες ή µικρές
χερσαίες µεταφορικές επιχειρήσεις, τους αυτοαπασχολούµε-
νους, τις µικρές ναυτιλιακές µονάδες. 

Τι επιπτώσεις θα έχει στο λαό της περιοχής, αφού οι τιµές των
εισαγόµενων ειδών θα εκτιναχθούν στα ύψη, ενώ δεν θα υπάρχει
ο απαραίτητος έλεγχος στην ποιότητα και στην καταλληλότητα
των ειδών διατροφής των τροφίµων; Για παράδειγµα, ποιος θα
ελέγχει τα µεταλλαγµένα; Ποια υπηρεσία; 

Τα λιµάνια και οι σχετικές υποδοµές, όπως τα ναυπηγεία, που
ήδη έχετε ξεπουλήσει, έχουν δηµιουργηθεί µε τη δουλειά, µε τον
ιδρώτα του ελληνικού λαού, συγκεκριµένα της εργατικής τάξης
της χώρας. Αποτελούν ευαίσθητο τµήµα των συνόρων της
χώρας. Επιβάλλεται και γι’ αυτόν το λόγο να είναι 100% στο δη-
µόσιο. 

Κύριε Υπουργέ, θα σταµατήσει άµεσα η διαδικασία ιδιωτικο-
ποίησης του Οργανισµού Λιµένα Θεσσαλονίκης; Θα επανέλθει
υπό πλήρη δηµόσιο έλεγχο; Είναι στις προθέσεις της Κυβέρνη-

σης η δηµιουργία ενός αποκλειστικά ενιαίου δηµόσιου φορέα µε-
ταφορών στον οποίο θα ανήκουν και τα λιµάνια; 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εγώ σας ευχαριστώ. 
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Παν-

τελής Οικονόµου. 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Απαντώ αµέσως στο τελευταίο σας ερώτηµα, εάν θα
αγοράσουµε το λιµάνι. Σας ερωτώ, έχουµε λεφτά; Εάν έχουµε,
πολύ ευχαρίστως, δεν έχω καµµία αντίρρηση. 

Αν θέλετε, να βάλουµε τα πράγµατα λίγο µε τη σειρά από την
αρχή, διότι όπως συνήθως οι ερωτήσεις του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος είναι πολύ ενδιαφέρουσες πολιτικά και νοµίζω ότι µπο-
ρούµε να κάνουµε έναν καλό διάλογο. 

Κατ’ αρχάς, µνηµόνιο 2 δεν υπάρχει. Υπάρχει ένα µεσοπρόθε-
σµο πλαίσιο δηµοσιονοµικής στρατηγικής οδυνηρό, σφιχτό. Το
αισθανόµαστε όλοι σαν µέγγενη, πράγµατι, αλλά είναι ο µόνος
τρόπος εξόδου από το µνηµόνιο, από τη δανειακή σύµβαση που
έχουµε σήµερα, χωρίς να περάσουµε από στάση πληρωµών. 

Αυτό, ασφαλώς, δεν αφορά το Κοµµουνιστικό Κόµµα, αλλά
αφορά άλλους στην Αίθουσα, οι οποίοι δεν το λένε, το αποκρύ-
πτουν, αλλά εννοούν ότι θέλουν να φύγουµε από το µνηµόνιο
µέσω της στάσης πληρωµών. Αυτό θα το εξηγήσουµε άλλη
φορά, δεν αφορά σε εσάς, για να είµαστε καθαροί. 

Τώρα, τι γίνεται στη συγκεκριµένη περίπτωση; Εδώ έχουµε µια
πραγµατική υποδοµή, που είναι το λιµάνι. Επί της υποδοµής
υπάρχει ένας οργανισµός που ασκεί τη διαχείριση και την εκµε-
τάλλευση, δεν έχει σχέση, δηλαδή, µε τα πάγια περιουσιακά
στοιχεία, αλλά είναι ιδιωτική περιουσία του ελληνικού δηµοσίου
πάνω στα πάγια στοιχεία. Ένα ποσοστό από αυτό πωλείται. 

Εδώ ήταν η ερώτησή µου. Αν έχετε λεφτά, να µην το πουλή-
σουµε, δεν έχω καµµία αντίρρηση. Ξέρετε, όµως, τι σηµαίνει, αν
δεν πουλήσουµε ή αυτό ή κάτι άλλο; Ακόµα καλύτερα, αν βρί-
σκαµε και κανένα χέρσο οικόπεδο να πουλήσουµε, θα ήταν πολύ
καλύτερο, συµφωνώ µαζί σας. Αν δεν το κάνουµε αυτό, πρέπει
να πάρουµε πρόσθετα µέτρα. Πρέπει να πάµε σε στάση πληρω-
µών. Πρέπει να εξυπηρετήσουµε αυτούς που θέλουν τη στάση
πληρωµών, που είναι πολλοί και µέσα και έξω από τη χώρα. 

Θα σας παρακαλούσα να µου κάνετε µια χάρη: Από εµένα ει-
δικά αυτό µην το ζητάτε. Μη µου ζητάτε, δηλαδή, να συµπράξω
σε στάση πληρωµών. Δεν πρέπει να µου το ζητάτε. Δεν συµ-
φωνώ. Πονάω µε πολλά από αυτά τα οποία βλέπω και αποφασί-
ζονται, αλλά ξέρω ότι όλοι θα πονούσαµε πολύ περισσότερο αν
γινόταν στάση πληρωµών. 

Ερχόµαστε τώρα, λοιπόν, πιο συγκεκριµένα στην ερώτησή
σας. 

Θεωρώ ότι είναι ένα από τα πιο ανώδυνα πράγµατα –και το
εννοώ αυτό- η συµµετοχή ιδιωτών, µέσα από συγκεκριµένες δια-
δικασίες που περιγράφονται, συγκεκριµένα στον οργανισµό λι-
µένος, στον οποίο δεν εκχωρείται ούτε καν η πλειοψηφία του
50%. Για να συνεννοούµαστε. 

Επιπλέον, θα ήθελα να σας πω ότι στο προβλεπτό µέλλον, αµέ-
σως δηλαδή, αύριο, χτες, πρέπει να βρούµε λεφτά να κάνουµε
επενδύσεις στο λιµάνι της Θεσσαλονίκης. 

Επαναλαµβάνω την ερώτηση, τα έχουµε; Η αλήθεια είναι ότι
δεν τα έχουµε. Γιατί θέλετε να σας πω ψέµατα ότι τα έχουµε, κοι-
µηθείτε ήσυχοι; 

Δεύτερον, ακριβώς επειδή υπήρξαν πάρα πολλοί κακοί στη
διαχείριση της δηµόσιας περιουσίας, έχει συµβεί το εξής: Μας
λείπει και η τεχνογνωσία, την οποία θα ζητήσουµε πριν βρεθεί,
εάν βρεθεί κάποιος να κάνει αυτήν τη δουλειά της διαχείρισης. 

Σας καλώ, λοιπόν, να λάβετε υπ’ όψιν σας αυτές τις πραγµα-
τικές συνθήκες, οι οποίες καθορίζουν την απόφασή µας. Βε-
βαίως, πολύ ευχαρίστως στη δευτερολογία µου να σας πω
περισσότερα γι’ αυτά που ρωτάτε. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Ιωάννης Ζιώγας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Κύριε Υπουργέ, τα περί χρέους και ο µπαµ-

πούλας περί στάσης πληρωµών νοµίζω ότι είναι κοινός τόπος και
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ακούγεται συνέχεια από εσάς, για να καλύψετε και να αντιστρέ-
ψετε µάλιστα µία πραγµατικότητα. Και ποια είναι αυτή; Ότι όλα
αυτά τα δάνεια που έχετε κάνει, για να ικανοποιήσετε τις υπο-
χρεώσεις απέναντι στους τοκογλύφους που µας έχουν δανείσει
όλες αυτές τις δεκαετίες, ουσιαστικά τα θέτετε για να πείτε ότι
χωρίς αυτά θα είχαµε στάση πληρωµών. Γιατί έχει πάει τίποτα
από αυτά σε συντάξεις, σε µισθούς; Όχι, βέβαια. Είναι γνωστό. 

Κύριε Υπουργέ, σας υπενθυµίζω ότι την τελευταία επταετία
ήταν 10 µε 16 δισεκατοµµύρια ευρώ κάθε χρόνο τα κέρδη των
εισηγµένων εταιρειών στο Χρηµατιστήριο. Τα κέρδη ήταν 100 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ µε πρώτες τις ελληνικές τράπεζες. 

Θα ήθελα να σας θυµίσω επίσης ότι υπάρχουν 600 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ καταθέσεις στην Ελβετία και δεν είναι ούτε από εσάς
ούτε από εµάς –προσωπικά εννοώ- κάποιοι άλλοι τα έχουν κατα-
θέσει. Βέβαια, αυτοί που αγοράζουν τις τελευταίες βδοµάδες,
τους τελευταίους µήνες στο κέντρο του Λονδίνου ακίνητα, δεν
είναι ούτε οι άνεργοι ούτε οι αγρότες ούτε οι αυτοαπασχολού-
µενοι ούτε βέβαια οι εργαζόµενοι. Άλλοι τα αγοράζουν. Τερά-
στιος πλούτος υπάρχει, εποµένως. Πείτε µας, πού πήγε αυτός ο
πλούτος και πού τον οδηγείτε εσείς, κύριε Υπουργέ. 

Οι εργαζόµενοι, λοιπόν, ζουν καθηµερινά αυτήν την αγριότητα
της πολιτικής σας σε όλα αυτά τα δικαιώµατα τα οποία παίρνετε
πίσω εν µία νυκτί. Συγχρόνως, δηµόσια περιουσία και επιχειρή-
σεις ξεπουλιούνται, ώστε να βρουν ζωτικό χώρο οι επιχειρηµατι-
κοί όµιλοι και να εξαπλωθούν σε βάρος των λαϊκών κατακτήσεων
και συµφερόντων.

Η παραχώρηση λιµανιών και του Οργανισµού Λιµένος Θεσσα-
λονίκης είναι µία διαδικασία που, αν θυµάστε, ξεκίνησε το 1999,
πρώτα µε τη µετατροπή σε ανώνυµη εταιρεία, µετά µε µετοχο-
ποίηση και κατόπιν µε εισαγωγή στο Χρηµατιστήριο. Δεν υπάρχει
ιδιωτικοποίηση µε την οποία να προστατεύονται τα ασφαλιστικά
και εργασιακά δικαιώµατα των εργαζοµένων. Στα λιµάνια ήδη ορ-
γιάζουν οι εργολάβοι, µε τραγικές συνέπειες στις συνθήκες ερ-
γασίας των εργαζοµένων και µε τελευταίο οδυνηρό γεγονός το
θάνατο πριν δυόµισι µήνες στο λιµάνι της Θεσσαλονίκης ενός
οδηγού κλαρκ. 

Για όλα αυτά, τεράστιες υπήρξαν και παραµένουν οι ευθύνες
των συνδικαλιστικών ηγεσιών του χώρου, της ΠΑΣΚΕ, της ΔΑΚΕ,
της «Αυτόνοµης Παρέµβασης», για τις πλάτες που έβαλαν και
στηρίζουν αυτήν την ταξική σας πολιτική, την πολιτική του ξε-
πουλήµατος. Στη διάρκεια της τελευταίας εικοσαετίας, οι δικές
σας κυβερνήσεις και της Νέας Δηµοκρατίας –το ένα χέρι νίβει τ’
άλλο- ξεπούλησαν το Σκαραµαγκά, την Ελευσίνα, το Νεώριο, το
λιµάνι Πειραιά, τη Διώρυγα της Κορίνθου, χρησιµοποιώντας κάθε
λογής ευφηµισµό! Σ’ αυτό είστε «µανούλες», να το οµολογή-
σουµε! Δηλαδή, πότε το ονόµαζαν «µετοχοποίηση», πότε «σύµ-
βαση παραχώρησης», πότε «µακρόχρονη µίσθωση»!

Κύριε Υπουργέ, ο λαός αντιλαµβάνεται ότι δεν ξεπουλάτε, για
να µειώσετε το χρέος. Ξεπουλάτε γιατί αυτό είναι το χρέος σας
απέναντι στην κοινωνική τάξη, την οποία εσείς υπηρετείτε ως
κόµµα, ως Κυβέρνηση. Το ταξικό σας χρέος κάνετε απέναντι
στους τραπεζίτες, στο ΣΕΒ, στους εφοπλιστές. Αυτό το χρέος
εκπληρώνετε υλοποιώντας τις υποσχέσεις σας που περιλαµβά-
νονται στο κυβερνητικό σας πρόγραµµα. Να σας πω και τις σε-
λίδες; Είναι οι σελίδες 12 και 13.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εποµένως, η χώρα δεν είναι τσιφλίκι σας! Ως Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας καλούµε το λαό σε ξεσηκωµό, όχι µόνο για να
βάλει εµπόδια σ’ αυτήν την αντιλαϊκή πολιτική και σ’ αυτήν τη
βαρβαρότητα, αλλά για να ανοίξει ο δρόµος για µία άλλη πορεία
ανάπτυξης που έχει ανάγκη ο λαός προς όφελός του, δηλαδή τη
λαϊκή εξουσία και οικονοµία και το σοσιαλισµό.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Παν-

τελής Οικονόµου. 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κύριε Ζιώγα, παρακολούθησα όλη την ανάπτυξη του
σκεπτικού σας και οφείλω να σας πω ότι θα είχα να αντιλέξω ορι-
σµένα πράγµατα. Θα το πω κάπως υπερβολικά, αλλά δεν είναι

καθόλου ειρωνικό. Προτείνετε µε αφορµή την πώληση ενός 20%-
25% -δεν ξέρω πόσο είναι και πάντως όχι της πλειοψηφίας- του
Οργανισµού που εκµεταλλεύεται την υποδοµή της Θεσσαλονί-
κης, να καλέσουµε το λαό σε γενική επανάσταση κατά της παγ-
κόσµιας κλεπτοκρατίας; Διότι αυτό δεν το επιβάλλει καµµία
εγχώρια τάξη εδώ πέρα! Ποια τάξη θα ωφεληθεί εδώ πέρα από
το συγκεκριµένο; Θα µε βοηθούσατε πολύ, αν µου λέγατε ότι
υπάρχει η τάδε τάξη, η αστική τάξη, κλπ.

Ξέρετε, εγώ αισθάνοµαι κάτι το οποίο είπε πριν από πάρα
πολλά χρόνια ένας συντηρητικός άνθρωπος, ο Τόµας Μαν, ο µε-
γάλος Γερµανός συγγραφέας. Είπε ότι δεν υπάρχει αστική τάξη.
Ισχυροί του χρήµατος υπάρχουν, οι οποίοι έχουν εξελιχθεί πλέον
σε κλεπτοκρατία.

Εδώ, περί αυτού πρόκειται. Αν νοµίζετε ότι έχουµε συσχετισµό
δύναµης να τους ανατρέψουµε, να το συζητήσουµε. Αν το προ-
τείνετε µε αφορµή την πώληση ενός ποσοστού γύρω στο 20%
του λιµανιού της Θεσσαλονίκης, είµαι στη διάθεσή σας να το
κουβεντιάσουµε. Θεωρώ, όµως, ότι ο συσχετισµός της δύναµης
σήµερα, δυστυχώς, δεν επιτρέπει να ξεκινήσουµε µία τέτοια κί-
νηση.

Από εκεί και πέρα, βεβαίως να ξεσηκωθεί ο λαός και να δια-
µαρτυρηθεί κατά των πολιτικών που δανείζονται αλόγιστα εν ονό-
µατι της βελτίωσης της αγοραστικής δύναµης του λαού και
έχουν οδηγήσει µέσω δανεισµού σ’ αυτά τα χάλια που έχουµε
σήµερα και µας βάζουν και παίρνουµε επώδυνες αποφάσεις.

Υπάρχουν, επίσης, ορισµένα θέµατα τα οποία θέσατε παρεµ-
πιπτόντως και δεν υπήρχαν στην ερώτηση. Τα θέσατε εν τη ρύµη
του λόγου σας και είναι ενδιαφέροντα. Για παράδειγµα, ποιος θα
ασκεί τον έλεγχο των τροφίµων που διακινούνται ή ποιος θα
φροντίσει ούτως ώστε να τηρούνται τα εργασιακά δικαιώµατα;
Αυτά είναι σοβαρά θέµατα, αλλά δεν έχουν σχέση µε την εται-
ρεία που εκµεταλλεύεται το λιµάνι της Θεσσαλονίκης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Κάθε ευνοµούµενο κράτος που σέβεται τον εαυτό του έχει
φορέα για τον έλεγχο των τροφίµων, όπως υπάρχει στην Ελλάδα
και έναν φορέα που προσπαθεί να σεβαστεί –όχι µε µεγάλη επι-
τυχία, το οµολογώ- τα εργασιακά δικαιώµατα, τα οποία πράγµατι
υφίστανται ολόπλευρη επίθεση στις µέρες µας. Πρέπει να δούµε
τι θα γίνει αυτό! Πού θα πάει αυτό δηλαδή; Δεν θα υπάρξει κά-
ποιο τέλος; Βεβαίως και πρέπει να υπάρξει! 

Όλα αυτά σας τα λέω, για να σας πω ότι η διάθεση της Κυβέρ-
νησης µπορεί να είναι πολύ κοντά στη δική σας. Έχουµε, όµως,
µία υποχρέωση και πρέπει να σας το πω ξανά. 

Βλέπω ότι γελάτε, αλλά ειλικρινά σας λέω ότι είναι πολύ δύ-
σκολη η κατάσταση. Εµείς ως Κυβέρνηση αισθανόµαστε ότι δεν
έχουµε δικαίωµα να βάλουµε την υπογραφή µας στο «δυστυχώς,
επτωχεύσαµε», γιατί τότε θα θριαµβεύσουν αυτοί τους οποίους
εσείς θέλετε να αντιπαλέψουµε. Αυτή είναι η αίσθηση που
έχουµε και σας παρακαλώ να το λάβετε υπ’ όψιν σας.

Σας ευχαριστώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Κύριε Υπουργέ, από θύτες µας το παίζετε

θύµατα!
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Φιλικά σας το λέω, κύριε συνάδελφε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι, θα

ήθελα να σας ανακοινώσω ότι η συνάδελφος Βουλευτής Α’ Θεσ-
σαλονίκης κ. Ευδοξία Καϊλή ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας
της στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Η τέταρτη µε αριθµό 1049/5-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριου Ρον-
τούλη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής, σχετικά µε τη θέση του Υπουργείου στο ζήτηµα
του Αχελώου και των λιγνιτικών κοιτασµάτων της επαρχίας Ελασ-
σόνας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 1047/5-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
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λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου
Παπαδηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το
ρόλο της Βουλής στην ιδιωτικοποίηση της δηµόσιας περιουσίας,
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και δια-
γράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 1046/5-7-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βου-

λευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αφροδίτης
Παπαθανάση προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αξιολόγηση και την αξιοποί-
ηση των µεταλλευτικών αποθεµάτων της χώρας, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 1045/5-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ζήση Τζηκαλάγια προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
εθνικό οδό Κοζάνης-Ιωαννίνων, δεν συζητείται λόγω αναρµοδιό-
τητας και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 1052/5-7-2011 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Αθανασίου Παφίλη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
ιδιωτικοποίηση της επιχείρησης «ΛΑΡΚΟ».

Στην ερώτηση του κ. Παφίλη θα απαντήσει ο Αναπληρωτής
Υπουργός Οικονοµικών κ. Οικονόµου, αφού πρώτα δώσουµε το
λόγο στον κ. Παφίλη για να την αναπτύξει.

Ορίστε, κύριε Παφίλη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Επειδή συνεχίζεται η συζήτηση, µη µας πείτε ξανά ««δεν θέ-

λουµε να βάλουµε την υπογραφή µας στο «δυστυχώς, επτωχεύ-
σαµε», γιατί την έχετε βάλει και πτωχεύει ο λαός»! Ο λαός έχει
πτωχεύσει! Τον έχετε στείλει στα Τάρταρα! Με τις αποφάσεις
που έχετε πάρει, αν δεν ξεσηκωθεί –και µην κάνετε λογοπαίγνια,
λέγοντας µόνο για το λιµάνι της Θεσσαλονίκης, γιατί είναι ένα
κοµµάτι όλης σας της πολιτικής- να ανατρέψει αυτήν την κατά-
σταση, θα οδηγηθεί από τα Τάρταρα σε ό,τι χειρότερο υπάρχει!

Μη λέτε ανακρίβειες –για να µην πω ψέµατα- στο λαό! Τις απο-
κρατικοποιήσεις θα τις κάνατε έτσι κι αλλιώς! Απλώς, βρήκατε
παπά, να θάψετε καµµιά δεκαριά! Και δεν το ξεκινήσατε σήµερα.
Τις έχετε ξεκινήσει από το παρελθόν. Υπάρχει τεράστια εµπειρία
και τη γνωρίζει και ο ελληνικός λαός. 

Εποµένως, µη θέτετε διλήµµατα ότι πουλάµε για να ξεχρεώ-
σουµε. Διότι είναι ψέµα και αυτό! Πόσα θα πάρετε; Θα πάρετε
50 δισεκατοµµύρια ευρώ! Πόσοι θα είναι οι τόκοι µέχρι τότε;
Πληρώνετε τόκους 5 δισεκατοµµύρια ευρώ το τρίµηνο. Αυτό το
ποσό επί τέσσερα, είναι 20 δισεκατοµµύρια ευρώ το χρόνο!
Πόσα λιµάνια πρέπει να πουλήσετε για να βγάλετε τους τόκους;
Με το λιµάνι της Θεσσαλονίκης που θα πουλήσετε –δεν είναι το
27% που λέτε τώρα, αλλά θα είναι περισσότερο µετά- θα εξο-
φλήσετε τους τόκους µιας εβδοµάδας! Άντε δύο εβδοµάδων!
Εποµένως, αυτό το θέµα του χρέους είναι πρόσχηµα! Ούτε που-
λάτε για τους µισθούς και τις συντάξεις! Αυτά να τα πείτε αλλού!
Ούτε εφαρµόζετε αυτήν την πολιτική για να πληρώσετε µισθούς
και συντάξεις! Οι µισθοί και οι συντάξεις πληρώνονται από την
εσωτερική φορολογία!

Όσον αφορά τη «ΛΑΡΚΟ», λοιπόν, γιατί πουλιέται η «ΛΑΡΚΟ»;
Υπάρχει ένα ερώτηµα. Είναι κερδοφόρα η επιχείρηση! Είναι επι-
χείρηση στρατηγικότατης σηµασίας! Είναι επιχείρηση που παρά-
γει νικέλιο –που παράγουν ελάχιστες χώρες στον κόσµο- που
είναι η πρώτη ύλη για τον ανοξείδωτο χάλυβα! Θα µπορούσε να
έχει η χώρα µας –και το είχατε αναγγείλει το 1985-1986- ένα ερ-
γοστάσιο ανοξείδωτου χάλυβα, γιατί έχει και χρώµιο και νικέλιο.
Ο ανοξείδωτος χάλυβας, για όσους µας ακούνε, σηµαίνει από
χύτρα ταχύτητας, µέχρι κινητήρες αεροπλάνων και πυραύλων!
Είναι βασικό µέταλλο!

Εσείς τώρα βγάζετε τη «ΛΑΡΚΟ» στο σφυρί για πούληµα! Για
ποιο λόγο; Να µας απαντήσετε! Εµείς ξέρουµε γιατί το κάνετε!
Το κάνετε για να δώσετε την ευκαιρία στους επιχειρηµατίες να
αποκοµίσουν υπερκέρδη! Είναι καθαρό! Δεν θέλω να γυρίσω στο
παρελθόν, αλλά τη «ΛΑΡΚΟ» ειδικά την ξέρω και προσωπικά εκ
µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για πάρα πολλά
χρόνια, όταν και εσείς τότε εξαγγέλλατε ανοξείδωτους χάλυβες

και όλα τα υπόλοιπα!
Θα µπορούσε πραγµατικά να λειτουργήσει, να εκµεταλλευτεί

όλα τα υποπροϊόντα κι όχι να πετάει πλούτο στη θάλασσα, που
πετούσε παλιότερα. Εσείς ήσασταν κυβέρνηση και η Νέα Δηµο-
κρατία. Θα µπορούσε, λοιπόν, να προστατέψει το περιβάλλον,
θα µπορούσε να συνεισφέρει σε µία λαϊκή οικονοµία. Γιατί µόνο
σε µία λαϊκή οικονοµία, µόνο σε άλλη εξουσία µπορεί να γίνουν
όλα αυτά. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Εκτός των άλλων θα οδηγήσει σε κατάσταση χειρότερη απ’

ό,τι υπάρχει για τους εργαζόµενους. Υπεργολαβίες, ξεζούµισµα,
καθεστώς γαλέρας. Υπεργολαβία υπάρχει ήδη σήµερα, θα γενι-
κευτεί στην πορεία και θα οδηγήσει και κάπου αλλού. 

Γι αυτό που έγινε όλα αυτά τα χρόνια, πρέπει κάποτε να κά-
νουµε µία συζήτηση εδώ, για την εξάντληση των φυσικών πόρων.
Ο Μποδοσάκης και ο Σκαλιστήρης, ρήµαξαν όλα τα εδάφη της
χώρας. Πήραν τα πιο πλούσια κοιτάσµατα και µετά τα παράτη-
σαν. Αυτό θα κάνουν και οι εταιρείες στην πορεία, θα εξαντλή-
σουν δηλαδή και τους φυσικούς πόρους. 

Κι εµείς θέλουµε τώρα να σας κάνουµε ένα ερώτηµα, που βέ-
βαια το γνωρίζουµε. Γιατί την πουλάτε τη ««ΛΑΡΚΟ»»; Ποιο είναι
το σκεπτικό σας; Επιµένετε στην ιδιωτικοποίηση; 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε

Παφίλη.  
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Παντελής Οικονό-

µου έχει το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, θα πω φίλε -θα το διακινδυ-
νεύσω κύριε Παφίλη- έχετε το πλεονέκτηµα να κάνετε ερωτήσεις
στις οποίες ξέρετε τις απαντήσεις. Αυτό µου είπατε. Δηλαδή µου
λέτε «σας ρωτάω και ξέρω ποια είναι η απάντηση». 

Να δώσω –παρά το ότι επιχειρήσατε να µου πείτε, µην το κά-
νεις- µία απάντηση, όπως τη βλέπω εγώ, στο γιατί πουλάµε. Για
τον πολύ απλό λόγο, ότι για να µπορέσουµε να βγούµε από την
κατάσταση που είµαστε σήµερα, παρουσιάσαµε µία πρόταση-λύ-
σεις. Και θα σας πω και τις δυσκολίες της κιόλας, γιατί δεν κάνει
να πετάµε στα σύννεφα, απλά να λέµε την αλήθεια. Και σε αυτό
συµφωνώ µαζί σας, στο να λέµε την αλήθεια. 

Πουλάµε, γιατί ό,τι πουλήσουµε και ό,τι έσοδα έχουµε από τη
φορολογία, πρέπει να φθάσουν µέχρι το 2015 σε ένα συγκεκρι-
µένο ύψος κι έχουµε υπογράψει σύµβαση γι’ αυτό. Και είναι προ-
ϋπόθεση να συµβεί αυτό, για να γίνουν και τα εξής τα οποία δεν
θα κάνουµε πια εµείς, θα τα κάνουν οι αντισυµβαλλόµενοι σε
αυτήν τη σύµβαση. 

Πρώτον, θα βρουν βιώσιµο τρόπο διαχείρισης του δηµόσιου
χρέους µας. Εδώ πιστεύω ότι αυτά που συζητούνται αυτές τις
ηµέρες, δεν είναι επαρκή για λύση και τελικά θα καταφύγουµε
σε κάτι το οποίο προτείνω µετά µανίας εδώ και καιρό, που είναι
το ευρωοµόλογο, αλλά προς το παρόν ας το αφήσουµε. 

Δεύτερον, θα εξασφαλίσουν περαιτέρω δανειακούς πόρους
για να τρέξει η χώρα.

Τρίτον, έχουν ήδη δεσµευτεί για 27 δισεκατοµµύρια ευρώ για
επενδύσεις µέσω της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων και
της  προπληρωµής της συµµετοχής τους στο ΕΣΠΑ. Γι’ αυτό
πουλάµε. Μας έπιασε καµµία µανία να πουλήσουµε; 

Ας έρθουµε, όµως, πιο συγκεκριµένα στη «ΛΑΡΚΟ». Τυχαίνει
κι εγώ να την ξέρω. Ξέρετε κάποτε εργαζόµουν απέναντι σε µία
ζυθοβιοµηχανία πολύ κοντά. Ξέρω και τη «ΛΑΡΚΟ» και τους ερ-
γαζόµενους. Η «ΛΑΡΚΟ» ήταν ιδιωτική ξέρετε, ξεκίνησε το ’ 63. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Το γνωρίζουµε. 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Μα ρητορική ήταν η ερώτησή, το ξέρετε καλύτερα από
εµένα! 

Το ’89 µπήκε το δηµόσιο, βρίσκοντας ιδιωτική υπό εκκαθάριση
εταιρεία. Και, πράγµατι, έκανε αυτά τα οποία λέτε. Αλλά αυτά ξέ-
ρετε ποια κυβέρνηση τα έκανε; Η δική µας κυβέρνηση τα έκανε,
δεν τα έκανε άλλη κυβέρνηση. Τότε, δηλαδή, η κυβέρνησή µας
ήταν υπέρ της κρατικοποίησης και τώρα είναι υπέρ της ιδιωτικο-
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ποίησης; Δεν είναι ακριβώς έτσι τα πράγµατα. 
Η «ΛΑΡΚΟ» παράγει, πράγµατι, νικέλιο, είδος το οποίο δια-

πραγµατεύεται σε χρηµατιστήριο εµπορευµάτων. Και, κατά τη
δική µου άποψη, επειδή οι διακυµάνσεις των τιµών είναι πάρα
πολύ µεγάλες, από εκεί εξαρτάται και η βιωσιµότητα της επιχεί-
ρησης, ούτε από τους µισθούς ούτε από τα έξοδα. Δεν έχουν
σηµασία αυτά. Σηµασία έχει η τιµή του νικελίου. Και αυτό κατά
τη γνώµη µου είναι το µεγαλύτερο επιχείρηµα υπέρ του δηµό-
σιου χαρακτήρα. Θα έπρεπε να είναι δηµόσιος ο χαρακτήρας. 

Γιατί; Γιατί το δηµόσιο είναι ο µόνος ιδιοκτήτης ο οποίος, όπως
κάνουν διακυµάνσεις οι τιµές, δεν εγκαταλείπει όταν οι τιµές πέ-
φτουν και θέλει να µπει µέσα όταν είναι ψηλά οι τιµές. 

Γιατί βρισκόµαστε, λοιπόν, στην πολύ δυσάρεστη θέση να κά-
νουµε κάτι που δεν είναι επωφελές; Για το λόγο που σας είπα,
ότι έχουµε ανάγκη τα χρήµατα αυτά. Εγώ δεν σας είπα να µην
πληρώσουµε µισθούς και συντάξεις. Σας είπα, γιατί πρέπει να
πετύχουµε. Ήµουν πάρα πολύ σαφής, δεν σας κοροϊδεύω, ότι
πρέπει να πετύχουµε ένα άθροισµα, βάσει του οποίου θα πά-
ρουµε αυτά τα οποία έχουµε συµφωνήσει. Εσείς µου λέτε να µην
το κάνουµε. Έχουµε διαφορετική πολιτική σε αυτό το σηµείο,
αλλά µην καταλογίζετε προθέσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής, κ. Αθανάσιος Παφίλης. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Στην πολιτική δεν κρίνονται οι προθέ-
σεις αλλά τα αποτελέσµατα. 

Κατ’ αρχάς κύριε Υπουργέ, τι µας λέτε τώρα; Έχουµε δεσµεύ-
σεις. Για πείτε µας, πόσο θα είναι το δηµόσιο χρέος το 2015;
Πόσο θα είναι το χρέος της χώρας; Θα είναι σύµφωνα µε τις πιο
αισιόδοξες προβλέψεις 134%, όταν το παραλαµβάνετε πριν το
περιβόητο µνηµόνιο 128%,129%. Δηλαδή, σε µία πενταετία κό-
λασης, αφαίρεσης από τον ελληνικό λαό των πάντων, θα το έχετε
134%. Αυτή είναι η ιστορία µε το χρέος. Και σας είπα και πριν µε
τους τόκους, δεν µου απαντάτε όµως και ξέρω ότι τα γνωρίζετε. 

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Αναλύστε το λίγο να καταλάβω. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πέντε δισεκατοµµύρια το τρίµηνο.
Πόσο θα την πουλήσετε τη «ΛΑΡΚΟ»; Πόσο; Πέντε, δέκα; Τι θα
πληρώσετε; Ούτε τους τόκους ενός τριµήνου. Άρα είναι πρό-
σχηµα αυτό. 

Και το θέµα της ανάπτυξης, που λέτε ότι έχετε ένα σχέδιο ανά-
πτυξης, για να το δούµε, λοιπόν. Έστω ότι θα δοθούν τα 27 δι-
σεκατοµµύρια, πού θα πάνε, σε ποιόν θα δοθούν; Σε αυτούς που
δηµιούργησαν το χρέος. Και µη λέτε στον ελληνικό λαό ότι εξα-
σφάλισε ένα επίπεδο ευηµερίας µε δανεικά. Είναι ψέµα. Το εξα-
σφάλισε µε τον ιδρώτα του και τη δουλειά του. Τα δανεικά που
πήρατε κι εσείς και οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας, δό-
θηκαν επιδοτήσεις στο µεγάλο κεφάλαιο, ασύστολες επιδοτή-
σεις, της τάξης που σε µεγάλα έργα έβαζαν 9,5%, 10% και όλα
τα άλλα να τα παίρνουν σε χρήµα, ελληνικά και ξένα επιχειρηµα-
τικά µονοπώλια. Κι έτσι είναι και οι Ολυµπιακοί Αγώνες και οι να-
τοϊκές δαπάνες. Σε αυτά τα τρία είναι τα δάνεια κι όχι στους
µισθούς και στις συντάξεις και στο βιοτικό επίπεδο. 

Για τη «ΛΑΡΚΟ» δεν είναι όπως µας τα λέτε. Τη «ΛΑΡΚΟ» την
είχε ο Μποδοσάκης κι έγινε η µεγάλη απεργία το 1977. Στην πο-
ρεία έγινε ό,τι έγινε από όλες τις επιχειρήσεις. Όταν έπρεπε να
κάνει επενδύσεις, δεν έκανε και την παράτησε. Τότε η «ΛΑΡΚΟ»
κρατικοποιήθηκε. Την ξέρω πολύ καλά την ιστορία, ήµουν στην
περιοχή αν θέλετε και την ξέρουµε αναλυτικά. 

Λέω λοιπόν, πήρατε τη «ΛΑΡΚΟ» –και θα σας πω εγώ τι έγινε
µετά- από τη στιγµή που την πήρατε ποιο είναι το µεγάλο πρό-
βληµα της «ΛΑΡΚΟ» για να αποφύγεις αυτό που λέτε µε το νικέ-
λιο; Ότι µε υπεραξία βγαίνει στον ανοξείδωτο χάλυβα. Είτε
ανεβαίνει είτε κατεβαίνει η τιµή του νικελίου ο ανοξείδωτος χά-
λυβας έχει πάντα υψηλή τιµή. Αυτά τα λέγατε κι εσείς τότε, τώρα
µην µε «γαργαλάτε», που λένε.

Έπρεπε, λοιπόν, τότε το 1985 συγκεκριµένα, να γίνει ανοξεί-
δωτος χάλυβας. Κάνατε τότε µία πρόταση, διεθνή, για ενδιαφέ-
ρον κι ήρθαν έξι χώρες για να κάνουν τον ανοξείδωτο χάλυβα µε
µία συµφωνία, η καθεµία διαφορετική. 

Αντί αυτού τι κάνατε; Απολύσατε εξακόσιους πενήντα εργαζό-
µενους -δεν θέλω να πω το όνοµα της Υπουργού γιατί ήταν πο-

λιτική της κυβέρνησης- και την αρχίσατε σε συρρίκνωση. Γιατί;
Γιατί συγκρουστήκατε µε τα µονοπώλια της «THIESSEN» και της
γαλλικής «LENIGEL», οι οποίοι εκµεταλλεύονται τον ανοξείδωτο
χάλυβα, γιατί λέω ότι η υπεραξία είναι εκεί. 

Εποµένως, λοιπόν, απλή λογιστική να κάνεις, αυτά που θα πά-
ρεις θα είναι πολλαπλάσια από αυτά που θα έπαιρνε το κράτος,
αυτό το κράτος έστω, αν την κρατούσε δηµόσια και πολύ περισ-
σότερο βέβαια αν έκανε ένα σχεδιασµό για ανοξείδωτο χάλυβα.
Κι αυτό δεν γίνεται. Αυτήν τη στιγµή η «ΛΑΡΚΟ», µε όλα της τα
χάλια από την πλευρά της δικής σας και της προηγούµενης κυ-
βέρνησης είχε 17 εκατοµµύρια κέρδη. Το νικέλιο δεν έχει απελ-
πιστικές τιµές σήµερα. Δεν έχει πολύ καλές και παρ’ όλα αυτά,
όµως, έχει 17 εκατοµµύρια κέρδη. Πού είναι το πρόβληµα τώρα;
Και αναπτύσσει την παραγωγή, δεν τη µειώνει. 

Χρωστάει µερικά; Ναι. Γιατί τα χρωστάει; Γιατί και την ΕΑΒ και
άλλες επιχειρήσεις µε βάση το Μάαστριχτ, την Ευρωπαϊκή
Ένωση και την πολιτική σας, τους οδηγήσατε στις τράπεζες.
Γιατί δανείζονται µε 7% και 8% για να µπορέσουν να επενδύσουν,
ενώ οι τράπεζες δανείζονται µε 1%. 

Φυσικά εµείς πιστεύουµε ότι δεν υπάρχει διέξοδος ούτε πρό-
κειται να σχεδιάσετε τίποτα και µη µιλάτε για συσχετισµό δυνά-
µεων λέγοντας ότι, άλλαξε ο συσχετισµός των δυνάµεων. Και το
’85 ήταν διαφορετικός ο συσχετισµός των δυνάµεων. Είναι µία
πολιτική η οποία έχει συνέχεια και συνέπεια. 

Και να πω κι ένα τελευταίο, 148 εκατοµµύρια είχε καθαρά
κέρδη ο ΟΤΕ το πρώτο τρίµηνο του 2011. Πού πήγαν; Στη
«DEUTSCHE TELECOM». Ποιος τον πούλησε τον ΟΤΕ; Εσείς και
η Νέα Δηµοκρατία. Γιατί πουλήσατε τον ΟΤΕ,  χρωστούσατε
τότε; Όχι. Τον πουλήσατε για να παραδώσετε στο κεφάλαιο  τις
πλουτοπαραγωγικές πηγές της χώρας. Καλώς ή κακώς, πειράζει
δεν πειράζει αυτή είναι η κυνική πραγµατικότητα. Και µην  παρε-
ξηγήστε που σας είπε ο κ. Ζιώγας πολύ σωστά, ότι υπηρετείτε
τα συµφέροντα των κεφαλαιοκρατών. Αυτό κάνετε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε

το λόγο. 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, δεν παρεξηγούµαι. Για όνοµα
του Θεού! Ποιος σας είπε ότι παρεξηγούµαι; Αντιθέτως, νοµίζω
ότι έχουµε µια πολύ ενδιαφέρουσα πολιτική συζήτηση µε σηµεία
σύµπτωσης και µε διαφωνίες, ώστε δεν χρειάζεται να διαφω-
νούµε επί πραγµατικών περιστατικών στα οποία συµπίπτουµε. 

Όσον αφορά το τι έγινε στο παρελθόν, σας είπε κανείς ότι
έγινε κάτι άλλο; Αυτό είναι το θέµα; 

Νοµίζω, όµως, ότι διαφωνούµε κατ’ αρχάς στην εκτίµηση της
κατάστασης. Εσείς περιγράφετε µια κατάσταση κατά την οποία
ένα κυρίαρχο κράτος έχει πλήρη δυνατότητα να ασκήσει όλη του
την κυριαρχία κατά το δοκούν. Όµως, δεν είναι αυτή η κατά-
σταση. Δεύτερον, διαφωνούµε στο ότι η Κυβέρνηση έχει αποφα-
σίσει να πουλήσει για να ωφεληθούν κάποιοι που θα αγοράσουν.
Σας λέω εντίµως ότι αυτήν τη στιγµή εγώ δεν γνωρίζω εάν υπάρ-
χει αγοραστής. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Να απαξιωθεί λίγο ακόµα και να την
πάρουν! 

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Δεν λέω ότι δεν υπάρχει. Σας λέω ότι δεν γνωρίζω. Μη
βιάζεστε. Δύο λεπτά. Και το ίδιο λέω και στο συνάδελφό σας που
ρώτησε προηγουµένως για τον Οργανισµό Λιµένος Θεσσαλονί-
κης. Λέω, δηλαδή, ότι επίσης δεν ξέρω. 

Επίσης, κάτι το οποίο όχι γνωρίζω, αλλά προβλέπω –και εδώ
θα είµαστε και θα δείτε ότι θα πέσω µέσα- είναι ότι τα προβλε-
πόµενα προς πώληση, δεν θα πουληθούν όλα, αλλά πολύ λιγό-
τερα. Δεν υπάρχει αυτή η δυνατότητα. 

Αν θεωρείτε δηλαδή ότι το ιδιωτικό κεφάλαιο αυτήν τη στιγµή,
αυτό το οποίο καταγγέλλετε –και πολύ ευχαρίστως να το καταγ-
γείλω και εγώ µαζί σας- έχει στραµµένα τα µάτια του σε τέτοιου
είδους επενδύσεις, το έχετε εκτιµήσει λάθος. Άλλου τύπου
«επενδύσεις» –εντός εισαγωγικών- θέλουν. Αέρα θέλουν. Θέλουν
CDS και SPREADS. Τέτοια πράγµατα θέλουν. Κανείς δεν διακιν-
δυνεύει να βάλει τα λεφτά του εκεί που υπάρχει και ο παράγων
εργασία, γιατί τα βγάζουν αλλιώς. Αυτή είναι µια εκτίµηση, µε
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την οποία µπορεί να συµφωνείτε ή να διαφωνείτε, αλλά εγώ
οφείλω να σας την καταθέσω. 

Όσον αφορά τώρα τη «ΛΑΡΚΟ», σας είπα και προηγουµένως
ότι κατά τη γνώµη µου –και επιµένω σ’ αυτό και αυτό είναι και
ένα σηµείο στο οποίο διαφωνούµε- οι διακυµάνσεις της τιµής
είναι βασικό στοιχείο. Και πράγµατι φέτος είναι κερδοφόρα. Νο-
µίζω ότι θα έχει λειτουργικό κέρδος 10 εκατοµµύρια ευρώ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ:  Το πρώτο τρίµηνο είχε 17 εκατοµµύ-
ρια. 

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών):  Λέω για το χρόνο που έκλεισε και όχι για φέτος. Φέτος
επειδή ανέβηκαν οι τιµές, θα ανέβει κι άλλο. Βεβαίως έχει και σω-
ρευµένα κέρδη, γιατί οι προηγούµενες χρονιές, επειδή οι τιµές
ήταν χαµηλά, ήταν ζηµιογόνες. Όµως, δεν είναι αυτό το θέµα
µου. Ας µην κολλήσουµε σ’ αυτό. 

Ακριβώς επειδή αυτές είναι οι διακυµάνσεις, επιµένω ότι ο κα-
λύτερος ιδιοκτήτης τέτοιου είδους µονάδων, µεταλλευτικών δη-
λαδή επιχειρήσεων που εξαρτώνται από τις τιµές των διεθνών
αγορών, είναι το δηµόσιο. Δεν θα διαφωνήσω. Όµως, σας το εξή-
γησα µε κάθε καλή πίστη. Και δεν είπα ούτε για µισθούς ούτε για
συντάξεις. Δεν είπα τίποτα τέτοιο. Σας είπα ότι απαραίτητη προ-
ϋπόθεση για να πάρουµε αυτά τα οποία δικαιούµαστε από αυτή
τη σύµβαση είναι να πουλήσουµε δηµόσια περιουσία για να µει-
ώσουµε το χρέος. Αυτό σας είπα. Αυτό σας καλώ να µην το αµ-
φισβητήσετε για έναν πάρα πολύ απλό λόγο. Ψηφίστηκε…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Σας είπα ότι θα το πάτε πιο πάνω. Θα
το πάτε στο 134%! 

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Δεν είπα ότι θα µειωθεί το χρέος σε σηµείο που να γίνει
διαχειρίσιµο από αυτό. Διότι θα γίνει διαχειρίσιµο, επειδή θα µας
δώσετε κι άλλα. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Τότε; 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Μα, σας το εξήγησα πλήρως τι είναι. Και γι’ αυτό σας
είπα ότι αυτό δεν είναι µνηµόνιο, αλλά κάτι άλλο. 

Και για να µη λέτε ότι έγινε κάπου αλλού, θα σας πω και κάτι
άλλο. Ξέρετε πολύ καλά τι είναι αυτό, διότι δώσατε τη µάχη εδώ
στη Βουλή. Δεν έχει σηµασία, αν εσείς καταψηφίσατε. Εµείς το
υπερψηφίσαµε. Όµως, είναι ένας νόµος, ένα πρόγραµµα, το
οποίο ψήφισαν εκατόν πενήντα πέντε άνθρωποι εδώ σ’ αυτήν την
Αίθουσα. Και δεν έχει σηµασία αν ήταν από το ένα κόµµα ή από
το άλλο κόµµα. Αυτό, λοιπόν, κάνουµε. Δεν κάνουµε κάτι µυ-
στικό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού Οικονοµικών)

Από εκεί και πέρα, µε ρωτάτε τι θα ήθελα να συµβεί. Όπως ξέ-
ρετε πολύ καλά εσείς, γιατί παρακολουθείτε τα πράγµατα, εδώ
και πολλά χρόνια θα ήθελα να έχουν συµβεί άλλα πράγµατα.
Όµως, δεν έγιναν. Τι πρέπει να κάνουµε τώρα, δηλαδή; Να κά-
νουµε το χειρότερο; Να κάνουµε δηλαδή αυτό που ζητούν κά-
ποιες άλλες πτέρυγες εδώ, δηλαδή να πάµε σε στάση
πληρωµών, για να τα πάρουν ξανά οι «µαυραγορίτες»; Δεν
έχουµε δικαίωµα να το κάνουµε αυτό. Λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά
έτσι αισθάνοµαι. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 1050/5-7-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε το δηµοσίευµα της εφηµερίδας «Παρόν» για το
αεροδρόµιο «Ελευθέριος Βενιζέλος». 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Γεωργιάδη θα απαντήσει επίσης
ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Οικονόµου. 

Τώρα, όµως, ο κ. Γεωργιάδης θα µας παρουσιάσει την επί-
καιρη ερώτησή του. 

Κύριε Γεωργιάδη, έχετε το λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κυρία Πρόεδρε, κατ’ αρχάς θα ήθελα και εγώ να εκφράσω εκ

µέρους του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού την οδύνη µας για

το χαµό των ηρώων σήµερα εν ώρα καθήκοντος στην Κύπρο και
τα θερµά µας συλλυπητήρια στους συγγενείς τους. Υπάρχουν
ακόµα ήρωες στην εποχή µας και είναι αυτοί που είναι έτοιµοι να
δώσουν και τη ζωή τους για να ζούµε οι υπόλοιποι µε ασφάλεια. 

Κύριε Υπουργέ, µιας και παρακολουθεί πολύς κόσµος το κα-
νάλι της Βουλής και προκειµένου να υπάρχει µια συνέχεια από
τη µια ερώτηση στην άλλη, θα ξεκινήσω από αυτά που άκουσα
από την προηγούµενη ερώτηση του συναδέλφου κ. Παφίλη. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να πω ότι είναι τελείως λανθασµένη η θεώ-
ρηση ότι είχαµε δηµόσιο χρέος 128% του ΑΕΠ. Καλώς εχόντων
των πραγµάτων, θα έχουµε 134%. Άρα, πήγαν χαµένες οι θυσίες. 

Για όποιον στοιχειωδώς κατανοεί τα οικονοµικά, εάν δεν ανα-
λαµβάναµε κανένα µέτρο και συνεχίζαµε µε τον τρόπο που πη-
γαίναµε, το δηµόσιο χρέος το 2015 θα ήταν άνω του 250% του
ΑΕΠ. Άρα, λοιπόν, ακόµα και έτσι να είναι και να µην επιτευχθεί
αυτό που είπατε προηγουµένως, πάλι οι θυσίες θα έχουν πιάσει
εν πολλοίς τόπο, γιατί θα έχουµε ανακόψει µια καταστροφική πο-
ρεία για την οποία ευθύνεστε κατά πρώτο και κύριο λόγο τα δύο
κόµµατα που κυβερνήσατε, κύριε Υπουργέ. Δεν µπορεί να ευθύ-
νεται κάποιος άλλος. Δεν µπορεί να ευθύνονται οι εξωγήινοι.
Προφανώς ευθύνονται αυτοί που κυβέρνησαν. Και κυβερνήσατε
εσείς και όχι εγώ. 

Έρχοµαι, λοιπόν, στην ερώτησή µου. 
Ξέρετε, οι Έλληνες πολίτες όλο αυτό το διάστηµα έχουν ακού-

σει τροµερές κατηγορίες από Γερµανούς αξιωµατούχους, αλλά
και από άλλους. Τώρα διάβαζα προηγουµένως στην «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΟΤΥΠΙΑ» δήλωση στελέχους του Διεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου, για το ότι χώρες, όπως η Βραζιλία, δηλώνουν ότι δεν
θεωρούν ικανούς τους Έλληνες πολιτικούς να διαχειριστούν τα
πράγµατα της πατρίδος τους, δηλαδή της Ελλάδος. Έχουν
ακούσει, λοιπόν, πολλά οι Έλληνες πολίτες. Και εγώ είµαι από
αυτούς που λέω ότι πρέπει να κοιτάµε τον εαυτό µας στον κα-
θρέπτη και να κοιτάµε τα κακώς κείµενα του τόπου µας, για να
τα διορθώνουµε. Όµως, καταλαβαίνετε την έκπληξη που αισθά-
νοµαι και εγώ, αλλά και πολλοί Έλληνες πολίτες, όταν διαβάζω
κάποια πράγµατα σε µια εφηµερίδα, όπως το «ΠΑΡΟΝ», η οποία
είναι µια εφηµερίδα µε την οποία µπορεί να διαφωνούµε. Αυτή η
εφηµερίδα υποστηρίζει άλλο πολιτικό χώρο και όχι το δικό µου
και συγκεκριµένα τη Νέα Δηµοκρατία. Ο καθένας έχει τις προτι-
µήσεις του και δεν κατηγορώ την εφηµερίδα. Είναι δικαίωµά της
να υποστηρίζει τη Νέα Δηµοκρατία. Μάλιστα, τις περισσότερες
φορές γράφει αρνητικά σχόλια για µένα. Θετικό σχόλιο δεν έχω
ακούσει ποτέ!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όµως, πρόκειται για µια εφηµερίδα που κάνει αποκαλύψεις.
Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, την έκπληξή µου, όταν ως Βουλευτής
διαβάζω ξαφνικά ότι η γερµανική εταιρεία «HOCHTIEF», η οποία
διαχειρίζεται το αεροδρόµιο «Ελευθέριος Βενιζέλος» χρωστάει
από το 2001 συσσωρευµένα εκατοντάδες εκατοµµύρια δραχµές
στο ελληνικό δηµόσιο. 

Ήθελα, λοιπόν, να κάνω αυτήν την ερώτηση για να δώσω την
ευκαιρία στην Κυβέρνηση να µας πει πώς έχει αυτό το θέµα, να
επιβεβαιώσει ή να διαψεύσει το δηµοσίευµα της εφηµερίδας
«ΠΑΡΩΝ», αλλά και να µας πει τι σκοπεύετε να κάνετε γι’ αυτό
το θέµα. Διότι το ένα σκέλος της ερώτησης –το οποίο είναι και
µείζον- είναι τι έγινε και φτάσαµε σ’ αυτά τα 500 εκατοµµύρια.
Επίσης, διάβασα ότι έγιναν και ερωτήσεις από συναδέλφους
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας και θα ήθελα να µε πληροφο-
ρήσετε και τι έγινε και για την περίοδο της Νέας Δηµοκρατίας.
Διότι διάβασα ότι το χρέος είναι από το 2001. 

Δεύτερον, τι σκοπεύετε να πράξετε από εδώ και εµπρός γι’
αυτό το θέµα. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Οικο-

νόµου. 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, θα ήθελα να σας ευχαρι-
στήσω για την ερώτηση, γιατί έχουµε την ευκαιρία να δώσουµε
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ορισµένες πληροφορίες, προκειµένου να βάλουµε τα πράγµατα
εκεί που πρέπει να είναι και να σας πω πού, κατά τη γνώµη µου,
καλώς έγιναν όσα έγιναν και πού ενδεχοµένως θα µπορούσε να
γίνει κάτι διαφορετικό ή µπορεί τώρα να γίνει κάτι διαφορετικό. 

Όσον αφορά τα έτη 2001-2003, η εταιρία «Διεθνής Αερολιµέ-
νας Αθηνών», της οποία είναι µέτοχος η «HOCHTIEF» κατά 40%
-γιατί γι’ αυτήν την εταιρεία µιλάµε και όχι για τη «HOCHTIEF»
γενικώς- ελέγχθηκε από την αρµόδια ελεγκτική υπηρεσία, από
ειδικό συνεργείο. 

Θα σας πω τι είχε κάνει η εταιρεία. Με συγχωρείτε που θα σας
τα διαβάσω από το χαρτί µου, αλλά πρέπει να σας δώσω ορισµέ-
νους αριθµούς. 

Η εταιρεία, λοιπόν, ερµήνευσε την παράγραφο 7 του άρθρου
26 του ν. 2093 σε συνδυασµό µε το άρθρο 25 της σύµβασης ανά-
πτυξης του αεροδροµίου και έβγαλε τα εξής συµπεράσµατα.
Πρώτον, ότι ο ΦΠΑ εκπίπτει στο σύνολό του. Συνεπώς, εξέπεσε
το ΦΠΑ που επιβάρυνε έξοδα φιλοξενίας και ψυχαγωγίας. Δεύ-
τερον, δεν εφάρµοσε τις διατάξεις του άρθρου 31 του Κώδικα
περί Είσπραξης Εσόδων, περί προσδιορισµού του εκπιπτόµενου
φόρου και τρίτον, δεν διενήργησε διακανονισµό παγίων, όπως
προέβλεπε ο ίδιος κώδικας. 

Έγινε, λοιπόν, ο έλεγχος και καταλογίστηκε φόρος προστιθέ-
µενης αξίας µε τις προστιθέµενες προσαυξήσεις ύψους
152.168.241 ευρώ. Η εταιρεία προσέφυγε στα δικαστήρια. Κατέ-
βαλε, λοιπόν, 10% από τον οφειλόµενο κύριο φόρο και 25% για
τις προσαυξήσεις. Τα κατέβαλε και το αµφισβητεί. Ταυτοχρόνως,
έχει προσφύγει, σύµφωνα µε τη σύµβαση, και σε δικαστήριο του
Λονδίνου, δηλαδή σε διεθνή διαιτησία γι’ αυτό το θέµα.  

Για τις χρήσεις από το 2004 µέχρι σήµερα –και αυτό έχει εν-
διαφέρον- η ΔΟΥ µας λέει ότι η παραπάνω εταιρεία υποβάλλει
κανονικά τις προβλεπόµενες εκκαθαριστικές δηλώσεις του
φόρου προστιθέµενης αξίας και µάλιστα όχι µε τον τρόπο που
τις υπολόγιζε, αλλά µε τον τρόπο που λέµε εµείς. 

Δεύτερον, έχει ήδη καταβάλει µε βάση αυτόν τον τρόπο
48.829.469 ευρώ. Επιπλέον, αυτήν τη στιγµή είναι σε εξέλιξη και-
νούργιος έλεγχος από την αρµόδια φορολογική αρχή για τις χρή-
σεις 2004-2009, δηλαδή τις επόµενες, για τις οποίες καταβάλλει
ΦΠΑ, σύµφωνα µε την κοινά παραδεκτή µέθοδο.

Ο έλεγχος για τις χρήσεις αυτές ξεκίνησε το 2010. Επειδή
µετά προσετέθη και το 2009 –γιατί το περάσαµε- συνεχίζεται
ακόµη ο έλεγχος. Εδώ, κατά την άποψή µου, υπάρχει µια µικρή
καθυστέρηση. Θα κοιτάξω τι έχει γίνει µε τις υπηρεσίες, γιατί δη-
λαδή καθυστέρησαν τόσο. 

Σε επίµονη ερώτησή µου σήµερα το πρωί µε την ευκαιρία της
ερώτησής σας –και γι’ αυτό σας ευχαριστώ- η πληροφορία που
µου έδωσαν οι υπηρεσίες –είναι επίσηµη πληροφορία- είναι πως
ο έλεγχος ολοκληρώνεται εντός δεκαηµέρου από σήµερα. 

Συνεπώς, θα σας παρακαλέσω εντός δεκαπενθηµέρου –για να
δώσουµε και πέντε µέρες περιθώριο- να επαναλάβετε την ερώ-
τηση: «Τι έγινε; Ολοκληρώθηκε ή όχι ο έλεγχος;» Γιατί και οι υπη-
ρεσίες, βεβαίως, πρέπει να αισθάνονται µία πίεση και από τον
κοινοβουλευτικό έλεγχο και από την Κυβέρνηση. 

Άρα, τα περί 500 εκατοµµυρίων ευρώ οφειλοµένου ΦΠΑ δεν
έχουν βάση. Είναι κάπως αλλιώς τα πράγµατα και µετά το 2004
ούτως ή άλλως τα πράγµατα έχουν µπει σε µία τάξη και σε ό,τι
αφορά την εταιρεία και σε ό,τι αφορά τον έλεγχο που ασκείται
σε αυτήν. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουρ-

γέ, δεσµεύοµαι να καταθέσω στα Πρακτικά τα σχετικά στοιχεία
για τα 500 εκατοµµύρια, όπως δηµοσιεύτηκαν στην εφηµερίδα
«ΠΑΡΟΝ», εφηµερίδα την οποία –επαναλαµβάνω- θεωρώ αξιόπι-
στη, γιατί διαχρονικά έχει αποδειχθεί πως είναι µια εφηµερίδα
που, παρά τις δικές µου διαφωνίες που είναι σεβαστές, στον
τοµέα των αποκαλύψεων είναι ιδιαιτέρως µαχητική. 

Πρέπει, λοιπόν, να σας πω, ότι είναι από τις σπάνιες φορές
στον κοινοβουλευτικό έλεγχο, όπου ο Υπουργός απαντάει ακρι-
βώς στην ερώτηση. Σας ευχαριστώ, λοιπόν, γι’ αυτό. Μιας και
είναι η πρώτη επίκαιρη ερώτηση που σας κάνω ως Υπουργό, εύ-

χοµαι µακροηµέρευση και επιτυχία. Από τη δική σας επιτυχία να
ξέρετε ότι εξαρτάται εν πολλοίς και η συνολική επιτυχία της
χώρας, γιατί είστε ο καθ’ ύλην αρµόδιος για ένα από τα κρισιµό-
τερα  σηµεία της µάχης, που είναι ο τοµέας των εσόδων. 

Πρέπει, λοιπόν, να σας πω, αφού δεσµευτώ ότι όντως µετά
από δεκαπέντε µέρες θα καταθέσω γραπτό ερώτηµα για το τι
έγινε, ότι βάσει αυτών που τώρα µας είπατε –φεύγω απ’ αυτά
που έχει γράψει η εφηµερίδα, γιατί θα τα καταθέσω στα Πρα-
κτικά και, είτε σε κάποια συµφωνείτε είτε σε κάποια δεν συµφω-
νείτε, πάµε παρακάτω- η περίοδος 2001-2003, όπως είπατε, είναι
αυτή που δηµιουργεί µία διαφορά µεταξύ του ελληνικού δηµο-
σίου και της εταιρείας που  διαχειρίζεται τον αερολιµένα «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ ΑΕ», όπου είναι µέτοχος η «HOCHTIEF». 

Από το 2004, λοιπόν, µέχρι τώρα είµαστε ακόµη στα δικαστή-
ρια µε την εταιρεία αυτή ως προς αυτό το ΦΠΑ; Και είµαστε
ακόµη στη διαιτησία ως προς αυτό το ΦΠΑ; Σε πόσα χρόνια προ-
βλέπεται ότι τελειώνει µια τέτοια διαδικασία; 

Γιατί ξέρετε, κύριε Υπουργέ, εδώ µου ανοίξατε ένα άλλο µε-
γάλο θέµα της ελληνικής διοικήσεως: Εάν το κράτος έχει µία
απαίτηση «χ» -εγώ δεν λέω αν είναι σωστή ή λάθος- και ξεκινάει
µια δικαστική διαδικασία από ένα φυσικό πρόσωπο που έχει µια
ανώνυµη εταιρεία, πόσο είναι το εύλογο διάστηµα όπου από τη
µια το κράτος θα ξέρει ότι όντως έχει λαµβάνειν αυτά τα λεφτά
ή από την άλλη αντίστοιχα από το φυσικό ή από το νοµικό πρό-
σωπο θα γνωρίζει ότι «όχι» δεν τα χρωστάει ή χρωστάει λιγότερα
ή χρωστάει περισσότερα; 

Γιατί αρχίζω να αντιλαµβάνοµαι πως ένα από τα µεγαλύτερα
προβλήµατα αυτού του κράτους είναι αυτή η τεράστια καθυστέ-
ρηση. Αντιλαµβάνεστε ότι αλλιώς µιλάµε για ένα ποσό «χ» που
είναι να εισπράξουµε µε κάποιους τόκους κάποιων «άλφα» ετών
και αλλιώς µιλάµε, αν η απόφαση βγάλει ότι είναι το ένα δέκατο
της διαφοράς. 

Εσείς µπορεί να µου λέτε ότι προσδοκάτε να εισπράξετε 1 δι-
σεκατοµµύριο –λέω ένα τυχαίο νούµερο- και τελικά να εισπρά-
ξετε 100 εκατοµµύρια ή 80 εκατοµµύρια. Άρα, µε κάποιο τρόπο
πρέπει να βρείτε  τη λύση –καλώς ή κακώς σε εσάς έλαχε ο κλή-
ρος τώρα- ώστε να επιταχυνθούν αυτές οι διαδικασίες. Διότι εδώ
θα κριθεί το αποτέλεσµα της συλλογικής µας προσπάθειας και
ως προς το χρόνο. Διότι, δυστυχώς, δεν έχουµε χρόνο! 

Αναµένω, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, στις επόµενες δεκαπέντε
µέρες που θα ολοκληρωθεί ο έλεγχος να διαπιστώσουµε µήπως
έχουν προκύψει και νέες λογιστικές διαφορές. Φαντάζοµαι πως,
αφού γίνεται έλεγχος, ο έλεγχος θα βγάλει κάποιο πόρισµα το
οποίο αντιλαµβάνοµαι πως αφού παίρνει έτη –τέσσερα, πέντε,
έξι, επτά, οκτώ, εννέα, δέκα- είναι ένα µεγάλο χρονικό διάστηµα,
που, ενδεχοµένως –δεν θέλω να προδικάσω τον έλεγχο- να βγά-
λει νούµερα που θα επιβεβαιώσουν και ως προς τον αριθµό το
δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΠΑΡΟΝ».

Άρα, θα αναµένω και αυτό. Εκείνο λέει για τα προηγούµενα.
Όµως, εγώ λέω µε βάση τα νέα στοιχεία που θα καταθέσετε. Σε
δεκαπέντε µέρες, λοιπόν, θα καταθέσω γραπτή ερώτηση, διότι
κυρίως, κύριε Υπουργέ, αυτό που θέλω να ξέρουν οι Έλληνες
πολίτες και είναι ο λόγος που κατέθεσα την ερώτηση είναι πως
εµείς οι Βουλευτές και εσείς –φαντάζοµαι- η Κυβέρνηση –δεν
θέλω να προσάψω µοµφή ως προς αυτό- δεν είµαστε καθόλου
διατεθειµένοι να δώσουµε την εικόνα σε κανένα ότι επειδή η
χώρα µας βρίσκεται σε αδυναµία, θα γίνει πεδίο ασκήσεως αποι-
κιοκρατικών συµβάσεων ή αποικιοκρατικών συµπεριφορών. 

Ναι, η Ελλάδα είναι σε δύσκολη θέση. Όµως, παραµένουµε
ένα κυρίαρχο κράτος και µπορούµε να επιβάλουµε τους νόµους
µας σε όσους δραστηριοποιούνται σε αυτήν τη χώρα, ακόµη και
αν είναι Γερµανοί, όπως στην προκειµένη περίπτωση δείχνουν να
έχουν το πάνω χέρι στην Ευρώπη. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ευχαριστώ, κύριε συνάδελφε. 
Να ξεκαθαρίσουµε ότι η αναφορά του δηµοσιεύµατος την

οποία κάνατε αφορά τα παρελθόντα. Ορθώς το θέτετε. Συµ-
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φωνώ µαζί σας. Υπάρχουν δύο θέµατα τα οποία πρέπει να δούµε. 
Το πρώτο είναι αν τυχαίνει διαφορετική συµπεριφορά στη συγ-

κεκριµένη εταιρεία, επειδή µεγαλοµέτοχος είναι µια γερµανική
εταιρεία. Η Γερµανία είναι υπερδύναµη στην Ευρώπη από την
οποία εξαρτώνται πάρα πολλά για τις εξελίξεις, µε βάση τη δύ-
σκολη οικονοµική κατάσταση κ.λπ.. 

Η απάντηση είναι «όχι». Δεν υπάρχει ευµενέστερη µεταχείριση
από έλεγχο, καταλογισµό και νεότερο έλεγχο του οποίου αναµέ-
νουµε να δούµε τα αποτελέσµατα. Δεν συµβαίνει, δηλαδή, κάτι
εξαιρετικά διαφορετικό απ’ ό,τι συµβαίνει σε µια οποιαδήποτε
επιχείρηση, όπου οι µέτοχοι είναι Ινδονήσιοι, Έλληνες ή δεν ξέρω
ποιος άλλος. 

Έτσι τουλάχιστον αισθάνοµαι. Αν αισθάνεστε διαφορετικά,
πολύ ευχαρίστως το συζητάµε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ  ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Καθόλου. 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Επίσης, κάθε Τετάρτη µεσηµέρι πολύ ευχαρίστως όποιος
συνάδελφος θέλει επισκέπτεται το γραφείο µου. Το επιτελείο του
Υπουργείου είναι στη διάθεσή του για τέτοιου είδους δουλειές,
δηλαδή µπορεί να προλάβουµε και την ερώτηση στο βαθµό που
υπάρχει το φύλλο. Αν δεν προλάβω να σας το στείλω, πολύ ευ-
χαρίστως δέχοµαι συναδέλφους και συνεργάζονται µε το επιτε-
λείο µου. 

Όµως, θέσατε και ένα άλλο θέµα το οποίο έχει σχέση µε το
ότι δεν πρέπει να δώσουµε σε κανένα την εντύπωση ότι είµαστε
ξέπνοοι, πεσµένοι κάτω και ότι δεν ασκούµε κυριαρχία. Αυτό που
λέτε είναι σωστό και ανταποκρίνοµαι πολύ θετικά. Το πρώτο που
πρέπει να κάνουµε, για να αποδείξουµε ότι ασκούµε κυριαρχία
είναι να ρυθµίσουµε λίγο τα του οίκου µας. 

Κορυφαίο παράδειγµα είναι αυτό στο οποίο αναφερθήκατε.
Λέτε «τι µου λέτε τώρα ότι µπορεί να οφείλει τόσα, αφού, άµα
πρόκειται να τα πάρω µετά από δέκα χρόνια, θα έχει πετάξει το
πουλί!». Συµφωνώ απολύτως. 

Ως δείγµα γραφής του ενδιαφέροντός µας γι’ αυτά τα θέµατα
ήταν η προχθεσινή ανακοίνωση, η οποία σύντοµα θα πάρει και
µορφή νοµοθετικής πρωτοβουλίας, που έχει σχέση µε τα ληξι-

πρόθεσµα. Τα ληξιπρόθεσµα έχουν τον εξής τραγελαφικό χαρα-
κτήρα: «Αναγράφετε ληξιπρόθεσµες απαιτήσεις του δηµοσίου
ύψους 20 δισεκατοµµύρια, 30 δισεκατοµµύρια, 40 δισεκατοµµύ-
ρια. Φθάσαµε στα 41 δισεκατοµµύρια! Τα δισεκατοµµύρια ανε-
βαίνουν.  Πόσα απ’ αυτά θα εισπράξουµε; Πόσα αφορούν σε
ζώντες; Πόσα αφορούν σε επιχειρήσεις, οι οποίες δεν έχουν
πτωχεύσει; Πολύ αµφιβάλλω, αν κανείς ξέρει να µας πει ακριβώς.
Εκείνο που ξέρουµε είναι ότι πολλοί έχουν αποθάνει ως φυσικά
πρόσωπα. Πολλές επιχειρήσεις έχουν κλείσει κ.λπ. 

Γι’ αυτό κάναµε µια επιλογή, την οποία θα θέσουµε υπό την
κρίση του Κοινοβουλίου, να επιλεγεί µια άλλη µέθοδος, η οποία
θα κερδίσει τροµακτικά σε χρόνο. Αντί δηλαδή να καταγράφουµε
απλώς σε κατάστιχα ή σε τεφτέρια ή σε ηλεκτρονικούς υπολογι-
στές –δεν έχει σηµασία η µέθοδος- απαιτήσεις, εγώ θεωρώ πως
είναι χρησιµότερο να κάνουµε εισπράξεις. Αυτό είναι το θέµα σή-
µερα. Το λέω, διότι είµαι σίγουρος ότι θα ακουστεί κριτική περί
ιδιωτικοποίησης. Λέτε «Ιδιωτικοποιείτε το µηχανισµό». Δεν ιδιω-
τικοποιούµε τίποτα! Προσπαθούµε να ανταποκριθούµε σε κάτι
που πολύ σωστά θέσατε, που είναι να προασπίσουµε την κυριαρ-
χία της χώρας κάτω από τις δεδοµένες δύσκολες συνθήκες. Πε-
ποίθησή µου είναι πως µε τη βοήθεια όλων στην Αίθουσα αυτή
και έξω από την Αίθουσα θα τα καταφέρουµε. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων

ερωτήσεων. 
Ερωτάται το Σώµα: Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.24’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Τρίτη 12 Ιουλίου 2011 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) συζήτηση αναφορών
και ερωτήσεων β) νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερή-
σια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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